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Vážení
spoluobčania,
dovoľte, aby som vás oboz-

námila s aktuálnou situáciou 
prebiehajúcich prác v obci a o 
stave zapojiteľnosti do jednot-
livých projektov, ktoré budú 
pre nás všetkých prínosom a 
prispejú k zveľadeniu samotnej 
obce. Pár slovami vám tiež pri-
blížim, čo našu obec a obyvate-
ľov čaká najbližšie obdobie.

Cintorín:

Ako ste si už mnohí stihli 
všimnúť, aktuálne prebiehajú 
rekonštrukčné práce na cinto-
ríne – uloženie novej betóno-
vej dlažby s osadením obrub-
níkov. Po schválení rozpočtu 

obecným zastupiteľstvom sme 
dali vypracovať cenové po-
nuky na rekonštrukciu jestvu-
júceho chodníka na cintoríne, 
z ktorých najlepšiu ponuku 
z 5 uchádzačov zaslala firma 
FORA-STAV, s.r.o. Šurany. Po 
podpise zmluvy o dielo fir-
ma pristúpila k rekonštrukcii 
chodníka. Rozdelili sme ho 
na 2 etapy. Nakoľko sa blíži 
Sviatok všetkých svätých, po-
žiadali sme o prerušenie prác 
od 25. 10. 2021 do 02. 11. 2021 
z dôvodu bezpečnosti pohy-
bu občanov po stavenisku pri 
kladení vencov a úprav hrobo-
vých miest pozostalými. Cena 
diela je 45 934,89 €.

PROJEKTY:
Cyklochodník

Naša obec sa zapojila do 
výzvy o poskytnutie NFP č. 
IROP-Z-302011AXB6-122-59 
pre projekt „Palárikovo, cyk-
lotrasa z obce do priemyselné-
ho parku“ v úseku od začiatku 
ochranného pásma železníc po 
priemyselný park - I. etapa, kto-
rú nám Ministerstvo investícií, 
regionálneho rozvoja a infor-
matizácie SR schválilo. Zmluva 
nadobudla účinnosť dňa 23. 6. 
2021. Následne sa začalo s prí-
pravou verejného obstarávania 
(VO) na zhotoviteľa diela. Dňa 
22. 10. 2021 bolo VO ukončené 
a obec s víťazom pristúpi k spí-
saniu Zmluvy o dielo. Celková 
výška dotácie bude 203 462,83 
EUR, spoluúčasť obce 5 % činí 
10 708,57 €. 

Chodník 
Poštová ulica

Dňa 29. 04. 2021 sme poda-
li žiadosť o dotáciu cez ope-
račný program IROP - CL-
LD-Q765-512-005 - Zvyšovanie 
bezpečnosti a dostupnosti sídiel 
- prostredníctvom Miestnej 
akčnej skupiny (MAS) CED-
RON-NITRAVA na „Rekon-
štrukciu chodníka na Poštovej 
ul. v obci Palárikovo“ - miest-
nej komunikácie pre chodcov, 
vytvorením nového povrchu 
chodníka uložením zámkovej 
dlažby a osadením nových ná-
jazdových a cestných obrubní-
kov. Celková cena predstavuje 

sumu 24 711,40 €, ktorá je ví-
ťaznou sumou 8 uchádzačov, z 
ktorých iba 4 splnili podmien-
ky súťaže. Ide o chodník od ul. 
Štefánikovej po Poštu v dĺžke 
147,82 m. Víťazom súťaže je fir-
ma LAST-stav, s.r.o. Machulin-
ce. Odborní hodnotitelia kon-
trolujú správnosť predložených 
podkladov podaných žiadostí 
a podľa najnovších informá-
cií bude v krátkom čase MAS 
CEDRON-NITRAVA oznáme-
ný výsledok kontroly a pevne 
verím, že aj schválenie našej žia-
dosti o NFP, aby sme mohli za-
čať s rekonštrukciou chodníka.

Odpadové 
hospodárstvo

Obci Palárikovo bola v zmys-
le ROZHODNUTIA č. E1999/
C1-28/21 schválená žiadosť o 
poskytnutie podpory formou 
dotácie na rok 2021 v rámci 
programu C. Oblasť: Rozvoj 
odpadového hospodárstva a 
obehového hospodárstva z po-
hľadu odpadov, Činnosť C1: 
Triedený zber komunálneho 
odpadu na projekt s názvom: 
„Nákup techniky na zlepšenie 
triedeného zberu komunálne-
ho odpadu“ vo výške 70 000,00 
€. Víťazom VO sa stala firma 
AGROMECHANIKA, s.r.o. 
Nové Zámky s ponukou 63 
120,00 €.

Riešenie 
havarijného stavu 
lávky v obci:

Lávka pre peších cez Cergát 
si vyžaduje rekonštrukciu z 
titulu rozpadu pochôdzneho 
povrchu.

Zamestnanci TS obce sa 
pustili do čistenia lávky, sna-
ha bola natrieť konštrukciu a 

vymeniť poškodené a časom 
skorodované časti, no odha-
lili rozsiahle poškodenia, na 
základe ktorých sme pre bez-
pečnosť obyvateľov túto lávku 
okamžite uzatvorili. Obec za-
bezpečila vypracovanie odbor-
ného posudku aktuálneho sta-
vu lávky. Zvolali sme pracovné 
stretnutie na tvare miesta za 
účasti zástupcov Dopravného 
inšpektorátu a Regionálnej 
správe ciest Nové Zámky, kto-
rej výsledkom bol ZÁZNAM z 
prerokovania možnosti zmeny 
dopravy na cestnom moste v 
Palárikove za prítomnosti sta-
rostky obce Palárikovo, pred-
nostky OcÚ, por. PhDr. Mária 
Kollára, OR PZ Nové Zámky, 
ODI Nové Zámky, Ing. Tibo-
ra Slivku a Ing. Roberta Bar-
toviča, Regionálna správa a 
údržba ciest Nové Zámky. Na 
stretnutí, ktoré sa uskutoč-
nilo na mieste vzniknutého 
problému, som požiadala o 
dočasnú zmenu organizácie 
dopravy na cestnom moste 
cez Dlhý kanál (Cergát), a to 
z dôvodu uzavretia lávky pre 
peších a nutnosti ich presunu 
na most. Navrhnuté bolo rie-
šenie obmedzením obojsmer-
nej premávky s vyznačením 
koridoru pre peších. Zástupca 
ODI tento návrh odmietol s 
tým, že nemôže byť obmedze-
ná doprava motorových vo-
zidiel v prospech chodcov. V 
najhoršom prípade, majú byť 
chodci presunutí na najbližší 
most. Navrhol možnosť osade-
nia dopravného značenia, a to 
značky 101 „Nebezpečenstvo“, 
č. 253 „Najvyššia povolená 
rýchlosť“ obmedzujúca rých-
losti na 30 km/hod. a č. 140 
„Chodci“. Zástupcovia RSÚC 
súhlasili s návrhom ODI. Ďa-
lej som požiadala zástupcov 
RSÚC NZ o opravu zábradlia 
na cestnom moste, ktoré je ne-
vyhovujúce a upozornila som 
aj na nepriaznivý stav tohto 
mosta. Žiadala som predlo-
žiť poslednú správu o hlavnej 
prehliadke mosta. Zástupca 
RSÚC uviedol, že ju vyhľadá. 
Počas prerokovania bol pohyb 
chodcov na moste minimálny. 

ZÁVER: RSÚC NZ doplní už 
existujúce dopravné značenie o 
ďalšiu dopravnú značku (oboj-
smerne) č. 140, dá vypracovať 
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projekt dopravného značenia a 
pošle ho na vyjadrenie ODI.

Na základe uvedeného sme 
zvolali pracovnú poradu 
poslancov OZ, oboznámili 
sme ich so vzniknutou situá-
ciou a dohodli sme sa na spo-
ločnom riešení stavu. Zároveň 
boli poslanci oboznámení s 
vyjadrením spoločnosti Stavby 
Slovakia s.r.o. a s podmienka-
mi realizácie náterov na lávke 
pre peších cez Cergát. Spoloč-
nosť vzhľadom k podmienkam 
realizácie náterov min. 3°C 
nad rosným bodom neodpo-
ručila začať kvalitne realizo-
vať nátery skôr ako začiatkom 
mája. Obdobie november až 
marec je nevhodné na realizá-
ciu náterov v exteriéri.

Keďže sme sa do dnešného 
dňa vyjadrenia ODI nedoč-
kali, obec pristúpila k dočas-
nému riešeniu sanácie lávky 
- vybudovaniu drevenej nad-
stavby v mesiaci október. Dali 
sme vypracovať cenovú ponu-
ku na dočasnú drevenú nad-
stavbu stávajúcej lávky a ob-
jednali sme nevyhnutné práce 
v rozsahu 10 800,00 € tak, aby 
sa umožnil prechod cez ňu a 
zároveň budeme pokračovať v 
zabezpečení úplného vyrieše-
nia havarijnej situácie.

Zároveň si dovoľujem poprosiť 
občanov, ktorí sa aktívne zapá-

jajú do diskusií na sociálnych 
sieťach a majú tendenciu ko-
mentovať každú udalosť v obci, 
aby svoje pripomienky radšej 
adresovali priamo OcÚ, príp. sa 
obrátili s otázkami na mňa, kde 
im na každú otázku relevant-
ne a zodpovedne odpovieme, 
vysvetlíme, predložíme doku-
menty k nahliadnutiu, a tak 
predídeme podávaniu skresle-
ných a mylných informácií ob-
čanom. Nie všetky problémy v 
obci vieme riešiť na počkanie. 
O problémoch vieme, postupne 
ich riešime k spokojnosti nás 
všetkých. Viem, že vás trápia 
výtlky – postupne ich budeme 
opravovať, poškodené cesty a 
chodníky – ul. Remeselnícka sa 
bude rekonštruovať ešte v tomto 
roku, budúci rok prídu na rad aj 
ďalšie problematické ulice v 
obci. Dotazy boli na vybudova-
nie chodníka na Kerestúr – na-
koľko máme vedomosť o záme-
re budovania IBV (individuálna 
bytová výstavba) v časti ul. Kríž-
na smerom na Kerestúr, ktorej 
súčasťou má byť aj vybudovanie 
chodníka, nie je vhodné začať 
s čiastkovým budovaním zo 
strany obce. Po zrealizovaní sta-
vebných prác investorom môže 
obec tento chodník vybudovať a 
napojiť sa tak na stav, ktorý už 
bude zrealizovaný.

Ďakujem za pochopenie!
starostka obce

Október, mesiac úcty k starším
Október je mesiac, počas ktorého si pripomíname, že medzi 

nami žijú mnohokrát nenápadní, no o to vzácnejší ľudia, kto-
rí si zaslúžia našu pozornosť a úctu. Ste to vy, naši najstarší, 
naše babičky, babky, starké, ale aj naši deduškovia, dedkovia 
či starkí. Tak, ako je v roku október mesiacom jesene, tak star-
nutie je symbolicky jeseňou života. Aj keď by sme si mohli 
myslieť, že jeseň je hmlistá, ponurá a smutná, nie je to celkom 
tak. Aj dnešný deň nám ukazuje, aká jeseň môže byť - plná 
krásnych žiarivých farieb, zrelosti a prípravy prírody na zaslú-
žený odpočinok. A človek je súčasťou tohto kolobehu života.

Obdivujem na vás, že s pokorou a častokrát v samote prijí-
mate všetko, čo vám život prináša, s trpezlivosťou očakávate, 
čo má život pre vás ešte pripravené. Aj napriek tomu, že sú 
vaše vlasy sivé a pokožka vráskavá, stále vám v očiach horia 
nezbedné ohníčky, sú plné života, snov a vaše srdcia sú plné 
túžob, ktoré chcú, aby sa naplnili. Pre nás mladších by ste mali 
byť inšpiráciou a vzorom, a my by sme pre vás mali byť opo-
rou. Uvedomujete si viac než ktokoľvek iný, že váš čas je drahý 
a aj preto nám mladším chcete odovzdať všetky svoje zruč-
nosti, poznatky a znalosti. Ctíte si tradície, ktoré je dôležité 
zachovávať pre nasledujúce generácie.

Každý z vás by o svojom živote mohol napísať vlastnú knihu 
života, ktorá by bola zaiste plná radosti, smútku, šťastia, sĺz, 
skúseností a životných múdrostí. I keď sa to možno nezdá, 
vaším veľkým darom však je, že vyšší vek so sebou prináša 
ľahkosť, rozvahu, nadhľad a pokoj, ktorý oslobodzuje.

Zo srdca vám prajem, milí seniori, aby bol pre vás októbrom 
každý mesiac v roku, aby sme vám všetkým vždy podali po-
mocnú ruku, keď ju budete potrebovať a preukazovali vďaku, 
lásku, pozornosť a úctu, ktorú si plným právom určite zaslúžite.

S úctou a vďakou,
starostka obce

SPOLOČENSKÁ RUBRIKA

NARODILI SA
Tereza Šuchalová
Ema Spargelová
Filip Stojka
Miloš Zálešák
Martin Sklenár

Julián Skupeň
Kimi Šilhavík
Jakub Hlavačka
Alžbeta Ciroková

ROZLÚČILI SME SA

Marcel Roszival – Mariana Takáčová
Jordi Mercader Perez – Lucia Krbilová
Andrej Lörinc – Katarína Molnárová

Milan Hanuliak – Zuzana Švecová
Tomáš Kokoš – Lucia Čuvalová
Peter Kresan – Karin Bachová

Stanislav Horňák – Lenka Samuelová
Tomáš Smolárik – Henrieta Rečková

Samuel Štefánek – Linda Mészárosová
Peter Krásny – Júlia Kosztolányiová

Stanislav Červený – Michaela Radičová

UZAVRELI MANŽELSTVO

Pavel Ďurica
Margita Tesárová
Edita Klimeková
Karol Kádar
Marta Záležáková

Anton Porubčan
Ľudmila Partlová
Jaroslav Barus
Jaroslav Bosák

Mária Viteková, matrikárka
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PREDSTAVUJEME OSOBNOSTI PALÁRIKOVA
• Vladimír Garaj • Sokoliar z Palárikova •

V Dolnom Rakúsku žije už pár desať-
ročí Palárikovčan Vladimír Garaj. V lone 
krásnej prírody a v podhradí prekrásne-
ho hradu ruží Rosenburg sa venuje svojej 
vášni spolu s celou svojou rodinou – man-
želkou Máriou a deťmi – Markom, Sofiou 
a Sárou. Všetci sú neskutočne spätí s prí-
rodou. Dravce – kone- psy. Tieto zvieratá 
u nich nájdete určite, lebo sú Vladovou 
srdcovkou, jeho vášňou. Na začiatku stá-
li psy a kone, pri ktorých sa zoznámil so 
svojou ženou Riou a o trošku neskôr sa 
stali jeho neodmysliteľnou súčasťou dravé 
vtáky. S nimi a kvôli nim dokázal preko-
nať aj seba a jeho sokoliarstvo v Rakúsku 
je toho dôkazom. Predvádza na predsta-
veniach nielen dravce, ale na koňoch a so 
psami približuje históriu spätú so soko-
liarstvom pod hradom Rosenburg. Stá-
le reprezentuje Slovensko aj Palárikovo 
v zahraničí, vďaka jastrabom zo svojho 
chovu je známy v mnohých sokoliarskych 
kluboch. Nebudem všetko prezrádzať ja, 
prečítajte si, čo sám o sebe, svojej rodine 
a vášni prezradil Vlado.
Ako, prečo a odkedy si začal so sokoliarstvom?

Sokoliarstvu sa venujem od svojich 12 
rokov. Vtedy som mal prvého jastraba z 
bažantnice. Môj otec robil v štátnych le-
soch ako mechanizátor, ale občas zastu-
poval zverosprávcu. Niekedy ma zobral so 
sebou. Vtedy sa strieľali aj dravce a práve 
ja som videl, ako strelil myšiaka. Videl 
som ho zblízka a povedal som: „Toho by 
som chcel mať živého!“ A keď som vtedy 
sledoval dravce v prírode a videl som ich 
cez nejaký útok, chcel som to vidieť čas-
tejšie. Neskôr som zistil, že existuje soko-
liarstvo, kde lovia aj samotné dravce a ja 
by som s nimi mohol poľovať a to bol môj 
cieľ. Pamätám si, že ako 9-ročný som si 
zapísal do denníka, že raz si ja alebo môj 
otec zoženieme dravého vtáka. Lepil som 
si výstrižky o sokoliaroch do knižky, zapi-
soval moje vzory...

Na základnej škole som mal priateľa Ma-
riána Markuska, ktorého brat Tibor Mar-
kusek chodil na lesnícku školu do Banskej 
Štiavnice a už vtedy tam mali sokoliarsky 
krúžok a v rámci neho aj rehabilitačnú 
stanicu dravcov. Prvé informácie som 
čerpal práve od neho. Potom sa mi dostali 

do rúk 2 knižky: Sokolníctví od Zdenka 
Stenberka a Výcvik loveckých dravcov od 
Kunderu. Tá prvá spomínaná sa stala pre 
mňa bibliou, každý večer som si z nej čí-
tal. Keď som mal 16 rokov, konečne som 
sa skontaktoval so sokoliarom z Nových 
Zámkov, ktorý ma doviedol k sokoliar-
skym skúškam. Najprv som v 17 rokoch 
zložil poľovnícke skúšky, potom, keď som 
mal 18 rokov, sokoliarske skúšky. A môj 
cieľ nebol poľovať so zbraňou, ale len s 
dravcom. Vtedy som sa stal aj členom po-
ľovného združenia v Palárikove, kde som 
pôsobil od 18 rokov asi do 30tky. No keď-
že som už pôsobil v zahraničí, tak som to 
potom nechal tak, lebo sa to nedalo stíhať.
Ako vnímaš dravé vtáky? 

Sú to vtáky, pred ktorými mám veľký reš-
pekt. A keď dostanem do ruky takého dra-
vého vtáka, veľmi ho obdivujem. Napríklad 
nám stále nosia zranené alebo mŕtve vtáky, 
ktoré narazia do auta alebo inde. Je mi ich 
ľúto, sú nádherné, bola by to veľká škoda 
niekde ich zakopať alebo vyhodiť, a prá-
ve preto som sa naučil preparovať . Chcel 
som ich zvečniť. Inak to bola moja druhá 
tajná túžba naučiť sa preparovať. Nakoniec 
som sa to naučil tu od jedného sokoliara, 
výborného preparátora a teraz preparujem 
asi 6 rokov. Samozrejme, skúšal som to aj 
predtým, lebo otec Stana Barusa preparo-
val a vždy som to vedel len od Stana, ako 
to robí jeho otec. Skúšal som to, no nikdy 
to nebolo ono. Tak až potom som sa naučil 
preparovať tu. 
A aké sú tvoje preparáty?

Niektorí ľudia povedia, že sú veľmi dob-
ré, no hlavne vďaka tomu, že som soko-
liar, lebo ja vidím pohľad dravého vtáka 
a ja ho zachytím inak. Nerobím to vo veľ-
kom, hlavne sa tomu venujem v zime, keď 
mám na to čas. 
V čom spočíva tvoja práca – počas hlavnej 
sezóny?

Nikdy som nebol človek, ktorý sa chcel 
ukazovať, že sokoliarstvom. Keď som mal 
možnosť, chodil som cvičiť na “močiare“ 
(okrajová časť Palárikova za Ulicou kpt. 
Nálepku, pozn.red.) a dokola, nie cez uli-
cu, aby ma nikto nestretol. Ja som chcel 
byť s dravcom sám, chcel som ho lietať, 
chcel som ho obdivovať a prísť na to, ako 
ho vycvičiť. Tam nemusíš robiť nič iné, 
len ho musíš naučiť zvyknúť si na človeka. 
Nebude robiť nič neprirodzené, Je to veľ-
mi plachý vták, ale keď sa s ním zaoberáš, 
dokážeš tú jeho plachosť skrotiť. A bude 
lietať aj loviť v blízkosti ľudí. Ukážem mu, 
že človek nie je nepriateľ, ale spolupracuje 
s ním. Dávam mu mäso, lieta ku mne a po-
tom keď loví, loví s mojou pomocou a čaká 
na moju pomoc pri love, takže je tam spo-
lupráca. Ale nie je to založené na hlade, ale 

na tom vybudovať dôveru tohto divokého 
zvieraťa k človeku, aby prekonal svoj priro-
dzený strach z človeka a vracal sa k nemu, 
lebo vie, že človek nie je jeho nepriateľ .

Robím teraz aj ukážky pre verejnosť, 
čo by som nikdy nepovedal, že to bude 
moja práca, lebo som sa radšej vyhýbal 
ľuďom, a keď orol krúži hore na oblohe vo 
výške 600 metrov, nepríde hocikomu na 
ruku, hoci by bol rovnako oblečený, ne-
jaký praktikant alebo hocikto, on priletí k 
tomu, kto ho cvičil, cvičí ho alebo spolu-
pracuje s ním. Sokoliarstvo je založené na 
veľkej dôvere medzi človekom a dravcom.
A ako prebieha výcvik dravého vtáka?

Výcvik dravého vtáka spočíva v tom, 
aby si ho presvedčil o tom, že sokoliar ho 
nechce ulietať, ale naopak chce mu uľah-
čiť život, keď ho kŕmi na ruke. Neskôr 
prilieta k človeku, k sokoliarovi, ku mne 
a ja ho chcem naučiť zvyknúť si napríklad 
na koňa alebo na iných ľudí, musím mu 
dávať stále nejaké úlohy, lebo sú to poho-
dlné vtáky. Začnem s ním robiť prískok na 
ruku, prílet na ruku a v priebehu dvoch 
alebo troch týždňov lieta ten vták na voľ-
no. A keď prilieta na ruku, môžem s ním 
ísť loviť. Až dospejeme k tomu, že ten vták 
sa nijak neodlišuje od divého vtáka (naše 
vtáky sú odchované). Jediná odlišnosť je v 
tom, že loví v blízkosti človeka. Samozrej-
me, keď krotkého dravca zavrieme do vo-
liéry, tak tam zdivie. Ale keď ho po dvoch 
rokoch chovu znovu vyberieme, za tých 
14 dní zasa skrotne a všetko si pamätá, čo 
som ho naučil v prvom roku. 
Spomínal si že aj učíš. Koho a kde učíš?

Samozrejme, tým že máme sokoliarsky 
dvor so zoo, máme aj praktikantov zo 
škôl, ktorí robia ošetrovanie zvierat, tak 
u nás robia prax a zároveň máme aj so-
koliarske kurzy, workshopy, učíme ľudí s 
dravcami pracovať. 
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Dočítala som sa, že máte aj chovnú stanicu 
dravcov. Koľko dravcov máš v chove?

Máme aj odchovňu, kde si odchovávame 
dravcov nielen pre seba, ale aj na výmenu 
alebo na predaj, dokopy máme asi takých 
40 - 50 dravcov, z ktorých asi polovica lie-
ta na ukážky a polovica je v chove. 
Aké dravé vtáky máte?

Máme sokoly, orly, supy, jastraby... Od-
chovávame vlastne všetky tieto druhy. 
Dokonca robíme umelú insemináciu. 
Dôležitou súčasťou tvojej práce je práve pred-
vádzanie dravcov. Trošku nám to priblíž...

Je to sezónna práca, ktorá sa začína v 
marci, kedy mávame veľkonočný jarmok, 
a končí koncom októbra. Počas krátkych 
zimných dní robíme ukážku raz denne a 
predstavenie máme aj na vianočných tr-
hoch. Robíme aj s koňmi, lebo kone boli 
moja vášeň, takisto ako dravce. Dravce – 
psy a kone – to bol môj sen. Takže rozu-
miem aj arabom, máme 2 lipicány, máme 
poľovné psy, so psami lovíme a kone 
požívame na historické vystúpenia, kde 
ukazujeme, ako sa v stredoveku alebo v 
renesančnej dobe na koňoch sokoliarčilo. 
Spolupracuješ so slovenskými sokoliarmi?

Samozrejme. Dokonca som dostal medai-
lu za reprezentáciu slovenského sokoliar-
stva v zahraničí od slovenského klubu, tak 
sa snažím, ak sa dá, chodiť aj na schôdze, aj 
na spoločné poľovačky a samozrejme, som 
veľmi hrdý, lebo moje jastraby majú meno 
na Slovensku. Bol som medzi prvými Slo-
vákmi, ktorí odchovávali jastraby. 
Opíš našim čitateľom tento tvoj úspech s 
jastrabmi...

Informácie som čerpal prevažne z an-
glických článkov a z nemeckých časopi-
sov, odkiaľ som sa naučil odchov jastra-
bov. Jastrab bol v tej dobe už chránený, už 
nebolo možné ho z prírody brať, a skoro 
nikto ho neodchovával. Tak som sa do 
toho pustil ja – umelou insemináciou. A 
podarilo sa. Napísal som o tom aj články, 
ktoré sú zverejnené v jednej českej kniž-
ke /V zajetí sokolníctví/. A keď mal nie-
kto záujem, tak som mu s tým pomohol, 
nerobil som s tým tajnosti. A tieto moje 
jastraby sú už všelikade...

Prečo si sa vybral práve do Rakúska?
Najprv som robil v telekomunikáciách, 

človek sa nejak musí živiť. Bol som vy-
učený elektromechanik. Potom som si 
spravil rekvalifikáciu chov koní a jazdec-
tvo, sokoliar som bol. A raz ma kamarát 
nahovoril, aby sme išli do Nemecka pra-
covať na sezónu do odchovne cvičiť pre 
Arabov dravce. Sľúbili dobré peniaze, tak 
sme išli. To boli 3 mesiace, potom sa ma 
snažili presvedčiť, aby som ostal a ja som 
ostal a dokonca nie na ďalšie 3 mesiace, 
ale na dva roky. A bavilo ma to. Tam som 
sa naučil insemináciu, tam sa naučil po 
nemecky, ja som nevedel jediné nemecké 
slovo, keď som tam prišiel. Veľa nemec-
kých knižiek bolo práve o sokoliarstve a 
ja som chcel čítať originály v nemčine, tak 
to bola moja motivácia naučiť sa po ne-
mecky. Mal som však aj šťastie, lebo môj 
nadriadený v Nemecku bol z Kazachsta-
nu, takže cez spoločnú ruštinu som sa 
naučil po nemecky. Rozprávali sme sa po 
rusky, ale odborné slová sme hovorili po 
nemecky. A po roku sme sa pristihli, že sa 
rozprávame už iba po nemecky. 
V čom vidíš rozdiel, keď porovnávaš slo-
venské a rakúske sokoliarstvo?

My na Slovensku máme dobré zákony 
v porovnaní s Rakúskom. Keď máš na 
Slovensku poľovný lístok, tak musíš mať 
ročnú prax u nejakého sokoliara, ktorý ti 
podpíše, že si absolvoval prax, až potom 
môžeš ísť k teoretickej skúške. A potom 
dostaneš sokoliarsky preukaz. V Dolnom 
Rakúsku, kde pôsobím ja, je to tak, že sta-
čí mať poľovný lístok a už môžeš byť so-
koliar, môžeš mať dravca. Ale keď si robíš 
skúšky z poľovníctva, nikde sa sokoliar-
stvo ani nespomína. Viem to preto, lebo 
môj syn si robil prednedávnom poľovníc-
ke skúšky a o dravcoch sa neučil nič. Ta-
kže držbu dravca, ošetrovanie, výcvik sa 
musíš naučiť niekde inde. Ja poskytujem 
praktické kurzy, ktoré trvajú tri dni. Ke-
ďže mám sokoliarsky dvor, celý rok mám 
rôzne dravce, ktoré bežný sokoliar nelie-
ta (bežný sokoliar lieta jedného - dvoch 
dravcov na lov, ktorí od konca decembra 
do augusta sedia vo voliére a sú odstavení, 
no ja aj v tom období stále niečo lietam , 
takže sa u mňa naučia viac ako pri soko-

liarovi, ktorý to robí ako hobby. 
Čo považuješ za svoj najväčší úspech?

Dá sa povedať, že som bol priekopníkom 
v odchove jastrabov, aj keď Američania ale-
bo Angličania to už dávno robili, ale na Slo-
vensko sa tie informácie dostávali pomaly a 
jastraby nikto umelo neinseminoval.

Ako ďalší úspech, no nielen môj, ale ce-
lonárodný vnímam zapísanie rakúskeho 
sokoliarstva do nehmotného svetového 
dedičstva UNESCO v roku 2012. 
Pokračujú aj tvoje deti v sokoliarstve? 

Marko má 19 rokov, má poľovný lístok, 
pomáha mi v predvádzaní, dokáže všet-
ko lietať, všetky dravce. Loví s jastrabom, 
loví s myšiakom. Teraz robí niečo iné. 
Chce byť automechanik, a ja som rád, že 
ide svojou cestou. Sofia má 12 rokov, je 
vášnivá jazdkyňa a chodí na prvé súťaže v 
skákaní, tak sme na ňu veľmi pyšní. A naj-
menšia Sára, tá miluje psy a kone. Všetky 
deti vyrastali pri psoch a vedia s nimi aj 
trošku robiť. Moje deti nepresedia hodiny 
pri počítačoch a telefónoch, ale chodia mi 
pomáhať. A firma Falknerei Garaj, nie je 
len preto Garaj, že to som ja, ale je to celá 
moja rodina. A som pyšný aj na to, že môj 
synovec Matúš je veľmi vášnivý sokoliar. 
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Dokáže všetko cvičiť, lietať. Robí si lesníc-
ku školu a má k tomu bližšie ako môj syn. 
Má svojho jastraba, zarobil si naňho. A 
sokoliarstvo robí úprimne a pre seba. 
Popritom všetkom máš čas aj na záľuby?

Sokoliarstvo, kone a dravce - to je moja 
záľuba. A keď som s mojou rodinou – to 
je môj oddych, no to je zriedka. Musia 
prísť za mnou, keď chcú byť so mnou. 
Vychádzajú mi v ústrety, sú pri mojich 
ukážkach, Ria – manželka, je tam každý 
deň, robí mi účtovníctvo a všetky papie-
rovačky, čo súvisia s našou firmou, má na 
starosti kontakt s verejnosťou cez internet 
a popritom predáva suveníry a riadi aj 
okolie, keď ja nemôžem. 
 Vladko, chceš ešte niečo pekné a užitočné s 
nami zdieľať?

Na youtube máme pekné video s príbe-

hom o stratenom sokolovi, ktorého náj-
de dievča a zanesie ho cisárovi. V scénke 
vystupoval aj Marko a Sofia, na ktorých 
som bol vtedy veľmi hrdý. Predstavenie 
bolo počas takej väčšej prehliadky, ktorá 
sa koná raz ročne a kde sa predvádza viac 
koní, viac dravcov a predstavujeme his-
tóriu, vývoj sokoliarstva v rôznych epo-
chách s dobovými kostýmami v sprievode 
živej hudby. 

Všetci Palárikovčania sú srdečne pozva-
ní na Rosenburg na naše prehliadky do 
Sokoliarstva Falknerei Garaj. 

V mene Našich novín ti ďakujem za zau-
jímavý prierez tvojej cesty k sokoliarstvu, 
za reprezentáciu Slovenska a Palárikova v 
zahraničí a prajem ti, aby si naďalej žil v 
krásnom súlade s prírodou s celou svojou 
rodinou, aby ťa tvoja práca stále obohaco-
vala a robila spokojným. 

Uvítanie detí
Dňa 18. septembra 2021 sa už tradič-

ne uskutočnilo spoločné uvítanie detí, 
nových občiankov našej obce, ktoré sa 
narodili v roku 2020. Spolu bolo po-
zvaných 38 detí, slávnostného uvítania 
sa zúčastnilo 26. V obradnej sieni ich 
privítala poslankyňa obecného za-
stupiteľstva prof. PhDr. Mgr. Monika 
Jankechová, PhD. Vo svojom príhovo-
re im zaželala šťastné detstvo, v zdraví 
a v mieri prežitý život.

Mária Viteková,
matrikárka

Slovenské národné povstanie patrí k najdôležitejším udalostiam 
v dejinách Slovenska. Vďaka odvahe niektorých príslušníkov vte-
dajšieho vedenia armády vzoprieť sa fašistickej ideológii presa-
dzovanej Slovenským štátom sa podarilo zorganizovať ozbrojený 
odpor, ktorý mal pomôcť vstupu oslobodeneckých vojsk na naše 
územie. Po potlačení povstania sa odboj zmenil na partizánsku 
vojnu. Do povstania sa zapojili nielen príslušníci armády, ale aj 
obyčajní ľudia, ktorí sa dobrovoľne hlásili do bojov proti ideo-
lógii, ktorá potláčala základné ľudské práva a likvidovala ľudí 
len na základe ich príslušnosti k inej rase, náboženstvu či pre 
ich hendikepy. Pripomínanie si obrovskej odvahy, akú si odboj 
vyžadoval, je povinnosťou všetkých nasledujúcich generácií. Ne-
smieme zabudnúť na hrdinský boj, nasadenie vlastných životov 
všetkých účastníkov povstania, ale aj na ľudí, ktorí im nezištne 
pomáhali a často prišli o všetko. Nesmieme zabúdať ani na to, že 
pokrivené názory sú schopné priviesť celý svet do vojny a zaprí-
činiť obrovské straty na životoch a majetku.  

Tento rok sme si 29. augusta pripomenuli už 77. výročie jeho vy-
puknutia. Pri tejto príležitosti zorganizoval obecný úrad obrad kla-
denia venca k Pomníku obetiam padlých v II. svetovej vojne. Tohto 
pietneho aktu sa zúčastnili zástupcovia Dobrovoľného hasičského 
zboru, ktorí zároveň veniec položili. Prednostka obecného úradu 
sa prítomným prihovorila krátkym príhovorom. Dôstojnosť obra-
du zabezpečili zamestnanci technických služieb prípravou pomní-
ka a vedúci domu kultúry zabezpečením ozvučenia.

Ďakujeme aj členom Základnej organizácie Jednoty dôchodcov 
na Slovensku Palárikovo za účasť na obrade.

JUDr. Kristína Slivoňová, 
prednostka OcÚ

• Výročie SNP •
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Rozlúčka 

s letom 2021

Okamih rozlúčky uzatvára 
jednu peknú etapu nášho ži-
vota a zároveň otvára pomy-
selné dvere k novým príleži-
tostiam. Aj v našej obci sme 
dali bodku za letnými rado-
vánkami, aby sme sa mohli 
tešiť na prekvapenia, ktoré 
nám prináša jeseň. V priesto-
roch športového areálu OTJ 
Palárikovo sme sa 28. augusta 
2021 rozlúčili s tohtoročným 
horúcim letom. Malé omeš-
kanie, spôsobené krátkodo-

bým výpadkom elektriny v celej dedine, síce vyčarili otázniky v 
očiach najmenších návštevníkov, no asi po 15 minútach sa už nad 
celým areálom ozývala hudba. Na ihrisku sa so svojou technikou 
rozložili členovia dobrovoľného hasičského zboru z Palárikova. 
Zvedavým divákom predviedli jeden zo svojich zásahov a starali 
sa o sprievodný program počas celého popoludnia, za čo im patrí 
moja vďaka a uznanie. Tento rok chýbali policajní kynológovia, 
ktorí boli práve v čase nášho podujatia odvelení na pohotovostný 
výjazd. Pre deti sme pripravili 8 šmykľaviek a skákacích hradov, 
ktoré sú vari najobľúbenejšou atrakciou našich najmenších.

Od 15. hodiny sa zrak väčšiny návštevníkov upieral na hlav-
né pódium. Milým slovom nás potešila Barborka Šimková, kto-
rá nás sprevádzala programom. Štyria hudobníci, Paťo, Katka, 
Miňo, Kika – skrátka Maliny JAM, svojimi veselými piesňami 
pobavili a roztancovali naše detičky. Hudobníkov vystriedal 

kúzelník Talostan. Spomedzi divákov si vybral šikovných asis-
tentov a asistentky, ktorí mu usilovne pomáhali pri kúzlach a 
skladaní zvieratiek z nafúknutých balónov.   

Vystúpenie tanečnej skupiny „Phantoms crew“ roztancovalo 
divákov a zároveň poskytlo priestor pre súťaže. Šikovní tanečníci 
sa tešili z originálnych darčekom od „fantómov“. 

Podvečerný čas patril už skôr narodeným. Spolu s kapelou 
„Dream to play“ z Levíc sa predstavila naša rodáčka Denisa 
Bartušeková, ktorá je zároveň speváčkou a hudobníčkou tohto 
umeleckého zoskupenia. O tom, že im to hrá a spieva stále lepšie 
a lepšie, nás presvedčilo vystúpenie skupiny „Túlavý pes“, ktoré 
najznámejšími rockovými hitmi rozprúdila zábavu. Záver večera 
patril  výberu skladieb ´60, ´70, ´80 – tych rokov, až po piesne 
dnešnej doby, ktoré nám zahrala novozámocká kapela „Iný štýl“. 

Za spoluprácu pri príprave a realizácii tohto podujatia ďakujem: 
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Knižnica informuje...

Obecnému úradu Palárikovo na čele s pani starostkou Ľubicou 
Karasovou, technickým službám pod vedením Rudolfa Kodadu 
za ich pomoc pri príprave areálu, dobrovoľným hasičom Palári-
kovo, Obecnej polícii Palárikovo a Ivanovi Mančíkovi. 

Ďalej by som sa rád poďakoval organizátorom, bez ktorých by 
sa daná akcia ani neuskutočnila: Františkovi Cirokovi, Ladisla-
vovi Kollárovi, Marekovi Lackovi, Danielovi Záležákovi, Erikovi 
Pechovi, Barborke Šimkovej, Emke Rosteckej, Betke Jankecho-
vej, Betke Šimkovej, Martinke Hlozákovej, Grétke Záležákovej, 
Jakubovi Rosteckému, Viktorovi Tatárovi, Lukášovi Karasovi, 
Tomášovi  Kukanovi, Samirovi Ametimu, Filipovi Šilhavíkovi, 
Aďovi Juríkovi, Matejovi Sojkovi, Damiánovi Vinczeovi a  Ada-
movi Jančárovi. 

Čo nás čaká v blízkej budúcnosti? Už o niekoľko týždňov za-
pálime prvú adventnú sviecu a pred Domom kultúry Palárikovo 
5. decembra privítame Mikuláša, ktorý navštívi deti našej obce a 
rozžiarime spolu s ním vianočný stromček pred DK. A ak nám 
to aktuálna epidemická situácia dovolí, radi by sme na tretí ad-
ventný víkend (18. decembra) pred domom kultúry pripravili 
vianočné trhy s kultúrnym programom.

Matúš Hlozák
vedúci DK Palárikovo

Knižnica úspešne pokračuje v realizácii projektu ,,Nová akvizícia knižničného 
fondu“. Postupne nakupujeme knihy zo všetkých tematických skupín - či už je to 
náučná, spoločenská, prírodovedná, poľnohospodárska, technická literatúra ďalej 
beletria pre dospelých, mládežnícka, náučná 
pre mládež zo všetkých vedných a umelec-
kých odborov. Po spracovaní sú knihy ozna-
čené textom ,,Nákup kníh z verejných zdrojov 
podporil Fond na podporu umenia“ a taktiež 
v každej knihe je aj logo Fondu na podporu 
umenia. Na nákup kníh z projektu sa finanč-
ne spolupodieľa aj obec.  Zo svojho rozpočtu 
prispieva na nákup knižničného fondu aj nad 
rámec projektu.

Aj naši čitatelia pomáhajú zlepšovať kvalitu 
knižničného fondu pravidelným darovaním 
kníh. Ako poďakovanie ich mená zverejníme v 
Našich novinách, no nie všetci súhlasia so zve-
rejnením svojho mena, preto ďakujem všetkým, 
ktorí darovali knihy do knižnice.

Mária Slažanská, 
vedúca knižnice
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Národná transfúzna 
služba informuje...

Stalo sa dobrou tradíciou, že 
sa v našej obci pravidelne usku-
točňuje odber krvi od dobro-
voľných darcov trikrát do roka. 
Prvé dva odbery sa uskutočnili 
priamo v transfúznej stanici 
z dôvodu sprísnenia opatre-
ní COVID-19. Tretí odber sa 
však už mohol uskutočniť v 
našej obci v priestoroch domu 
kultúry dňa 12. 10. 2021 za do-
držania všetkých hygienických 
opatrení  z dôvodu pandémie. 
Odberu sa zúčastnili nielen 
darcovia z našej obce, ale aj zo 
Šale: Ing. Igor Rezdovič, Milan 
Kodada, Viktor Barus, Mgr. 
Stanislav Tomšík, Ing. Vladimír 
Krištof, Mgr. Denisa Borzová, 
Martina Garajová, Alica Šrám-
ková, Oto Čapala, Peter Ližica, 
Regina Ližicová, Zoltán Ben-
czík, Barbora Vodičková, Ing. 

Róbert Židuliak, Eva Kolárová, 
Bc. Klaudia Kucharová, Ing. Vít 
Drgoň, Erik Klinko, Monika 
Horváthová. Patrí im naša veľká 
vďaka za to, že dokážu nezišt-
ne darovať to najcennejšie, čo 
majú, a teda KRV. Sme hrdí na 
to, že v našej obci a v okolí stále 
žijú takéto empatické, sociálne 
cítiace a nezištné osoby, ktoré 
svojou krvou zachraňujú životy 
neznámym ľuďom.

Národná transfúzna služba 
Nové Zámky, Červený kríž 
Palárikovo a Dom kultúry Pa-
lárikovo touto cestou ešte raz 
ďakujú za každú kvapku krvi, 
ktorú menovaní nezištne da-
rovali, lebo každá kvapka je 
dôležitá pri záchrane života 
každého z nás. 

Mária Slažanská 
za Červený kríž Palárikovo

Technické služby obce informujú...
Tento rok bol veľmi štedrý na pekné po-

časie, ktoré striedal príjemný dážď, a tak 
porasty tráv na verejných priestranstvách 
musíme ešte aj v týchto dňoch kosiť a 
upraviť tak, aby pôsobili príjemne a neru-
šivo pri vašich aktivitách v týchto priesto-
roch. Opravili sme aj veľkú nerovnosť pri 
vjazde na most od Slnečnej ulice a verím, 
že je to citeľne poznať, čo ocenia hlavne 
motoristi. Máme v pláne prejsť všetky 
ulice a posnažíme sa ich opraviť tak, aby 
vám nespôsobovali problémy pri prejaz-
doch týmito úsekmi. Bohužiaľ, táto práca 
je závislá hlavne od počasia, takže počasie 
nám niekedy skríži plány a my musíme 
hľadať náhradné riešenie.

V takýchto prípadoch pracujeme na sta-
rom zbernom dvore, ktorý sme vyčistili, 
odstránili staré „rozbité“ plasty na dve-
rách a všetok neporiadok, ktorý tam zo-
stal z predchádzajúcej činnosti. Môžem 
povedať, a viem si to predstaviť, že uvede-
ný priestor si po malých úpravách môže 
nájsť uplatnenie, napríklad, ako obec-

né trhovisko, poprípade sa môže tento 
priestor využívať na rôzne obecné aktivity 
alebo kultúrne podujatia.

Pozoruhodné je to, že miestne kompo-
stovisko dokážete každých 14 dní naplniť 
tak, že musíme navozený tzv. bio odpad 
mulčovať minimálne dvakrát do mesiaca. 
V nasledujúcom období hrozí nestále po-
časie, a preto bude kompostovisko otvo-
rené v nasledujúcej dobe podľa vývoja 
počasia. Po daždivých dňoch bude kom-
postovisko zatvorené, budem sa to snažiť 
dať vedieť obecným rozhlasom vopred. Je 
to niekedy veľmi ťažké, pretože ak prudko 
naprší deň pre dňom otvorenia kompos-
toviska, je v ňom veľký problém s otáča-
ním vozidiel, lebo mimo spevnenej cesty 
v strede kompostoviska je po bokoch 
rozmočená pôda a vozidlá by tam zapad-
li alebo rozniesli po obci kolesami blato. 
Verím, že uvedenú situáciu zvládneme k 
obojstrannej spokojnosti tak ako obce, 
tak aj vás občanov. 

K zvozu bio odpadu a haluzoviny vo veľ-
kej miere využívate obecný program ob-
jednávania kontajnerov. Musím dodať, že 
zvoz za posledný rok vzrástol oproti pre-
chádzajúcemu roku až o 30 % . Je možné, 
že k tomu prispel i nákup nových kontaj-
nerov v počte 6 ks. Nakoľko sa začiatkom 
septembra kontajnerový nosič pokazil, 
táto činnosť bola minimalizovaná, ale už 
je opravený a môžete si nahlasovať zvoz 
na Obecnom úrade. 

V mesiaci august - september bol re-
novovaný náš drevený koník, na ktorého 
doľahol zub času a prešiel rekonštrukciou. 
Keďže pod ním aj vozíkmi bola tráva, kto-
rá trávu nepripomínala, tak sme sa spolu 
zo zamestnancami TS dohodli a zrealizo-
vali sme kameninový podklad pod koňa a 
vozíky. Verím, že to dopadlo veľmi dobre, 
o čom sa môžete presvedčiť, ak pôjdete po-
vedľa. Viem, že v súčasnosti je tam trošku 
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problém s prechodom po moste miesto po 
lávke, ale bohužiaľ aj na tej sa prejavil zub 
času a musí byť kompletne zrekonštruova-
ná. Podľa mojich informácií sa v súčasnos-
ti už vyberá firma na jej opravu.

Do konca októbra chceme stihnúť vy-
tvorenie nových urnových miest alebo 
blokov (neviem, ako to správne nazvať), 
tak, aby sme mali určitú rezervu do naj-
bližších mesiacov a nevznikol problém s 
prenájmom urnového miesta. Príprava 
nových miest je trošku komplikovaná a 
museli sme sa popasovať aj s odvodne-
ním dažďovej vody, ktorú predtým nikto 
neriešil a, bohužiaľ, voda stojí na chodní-
koch v urnovej aleji.

Keďže sa momentálne opravuje chodník 
na novom cintoríne, najprv sme sa pustili 
do čistenia starého cintorína. Musím pove-
dať, s trochou irónie, je to poriadna džun-
gľa. Vlani nám na vyčistenie stačil týždeň, 
tento rok ani dva. Chcem len zdôrazniť, že 
so stavom starého cintorína je to z roka na 
rok horšie a horšie a nie je v silách tech-
nických služieb sa starať o toto miesto čas-
tejšie ako raz za rok - pred dušičkami. Je 
tam strašne veľa hrobových miest, o ktoré 
sa nik nestará a budem určite s vedením 
obce navrhovať riešenia, akým spôsobom 

dosiahnuť to, aby sme mohli miesta, o 
ktoré sa nik nestará, najneskôr do konca 
júna 2022 zrušiť a vytvoriť tam napríklad 
trávnatú plochu, ktorú budeme vedieť ko-
siť viackrát v roku a vytvoríme tam jedno 
príjemné a vzhľadné prostredie.

Od nového roka 2022 plánuje obec zvoz 

TKO od občanov po novom, a to pro-
stredníctvom systému, ktorý bude evido-
vať každú kuka nádobu. My v technických 
službách sa na to už teraz pripravujeme v 
spolupráci s firmou, ktorá tento systém 
implementuje v našej obci.

Všetky informácie budú dostupné pro-
stredníctvom miestneho rozhlasu, ale aj 
internetu.

Za TS Mgr. Rudolf Kodada

Zberný dvor informuje...

Nakoľko mám počnúc júnom, zodpovednosť za vedenie a ria-
denie zberného dvora, dovoľte mi, aby som vás informoval o 
jeho činnosti v období od júla 2021. Od apríla 2021 už neseparu-
je naša obec iným obciam, ale iba sama sebe. Z celkového počtu 
zamestnancov tam zostali iba 4 kmeňoví zamestnanci a 1 pra-
covník na VZV. Od toho istého dátumu máme novú OZV a to 
spoločnosť NOWAS, ktorá nás zastrešuje. Rozdiel je iba v tom, že 
na materiál, ktorý zozbierame a vyseparujeme si sami zháňame 
odberateľov s tým, že finančné plnenie z predaja komodít zostá-
va v obci. Čo som mimoriadne prekvapený, je záujem o náš vyse-
parovaný tovar, čo ma teda príjemne prekvapilo. Na druhej stra-
ne zas mrzelo, aké veľké množstvá vyseparovaných komodít sme 
nechali znehodnotiť nesprávnym uskladnením. Tieto množstvá 
som musel odviesť na skládku, za čo sme zaplatili nemalé finan-
cie, pretože to bolo niekoľko ton.  Našou spoločnou úlohou s 
pracovníkmi zberného dvora je nie len triedenie a lisovanie se-
parovaných komodít, ale aj starostlivosť o čistotu zberného dvo-
ra a jeho okolia, aby sa pri silnom vetre nám nekončili fólie a iný 
materiál na konároch stromov v okolí. Musím priznať, že všetci 

to pochopili, ale v súčasnosti to už funguje automaticky a naozaj 
ten dvor vyzerá inak. Čo je pre mňa veľkým prekvapením, je to, 
že 5 pracovníci dokážu za mesiac vyseparovať a zlisovať toľko 
materiálu ako predtým 11 pracovníkov. Dôkazom toho je aj pre-
daj komodít od júla 2021: PET mix  2 kamióny - 21 ton, papier 3 
kamióny - 56 ton, plechovky - 2,9 tony, fólia 1 kamión - 19 ton. 
To ešte počítam, že do konca roka niečo predáme, takže príjem 
bude na úrovni cca 25 000 eur. Je škoda, že sme takúto možnosť 
nemali možno skôr. Určite ste si všimli, že prišlo aj k zmene ter-
mínov vo zvoze komodít na separovanie. Toto je presne ten dô-
vod, pretože komodita sa zozbiera v jeden deň, zlisuje a vytriedi 
sa v priebehu 2 pracovných dní. Predtým sa zbieralo všetko na-
raz, a trvalo to 4 dni s tromi až štyrmi autami a ďalších 10 dní sa 
to triedilo a lisovalo. Keď si to zrátate, že mesiac má 20 pracov-
ných dní, a my sme zbierali tovar zo 16 ďalších obcí, tak hneď 
vieme prečo máme na Ľudovítove Vysoké tatry zo separovaného 
materiálu. Urobil som s pracovníkmi zberného dvora vzorku z 
tohto materiálu, ktorý sa nachádza v priestoroch zberného dvora 
aj 3 roky  a som presvedčený, že sme schopní vytriediť túto kopu 
do konca budúceho roka. Je to asi cca 60 – 100 ton. Keďže od 
januára 2022 prichádza nový zákon o zálohovaní obalov, som 
zvedavý, čo to bude pre nás vlastne znamenať.

Za zberný dvor Mgr. Rudolf Kodada
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Kto bicykluje, žije dlhšie
Bicyklovanie má veľa bene-

fitov, ktoré sú hodné zreteľa: 
znižuje znečisťovanie ovzdu-
šia, zmierňuje dopravné zá-
pchy, šetrí peniaze. Má však, 
a to je podstatné, aj zdravot-
né výhody:
1/ znižuje riziko kardiovasku-

lárnych chorôb,
2/ posilňuje svalstvo dolných 

končatín a črevá,
3/ upravuje hmotnosť,
4/ je vhodné aj pre tých, ktorí 

nikdy necvičili,
5/ podporuje duševné zdravie 

a odbúrava stres, 
6/ pomáha ľuďom s rakovinou,
7/ je vhodné pri rehabilitácii,
8/ spomaľuje starnutie organizmu,
9/ predlžuje život a 
10/ zlepšuje rovnováhu a drža-

nie tela.
Hlboko si uvedomujeme, že 

všetky funkcie nášho tela ve-
kom a nečinnosťou degradujú, 
bicyklovanie môže byť jedným 
z vhodných spôsobov, ako si ich 
udržať čo najlepšie a najdlhšie.

Takto poučení sme v tomto 
kalendárnom roku zorganizo-
vali dve spoločné akcie. Prvú, 
tradične v jarnom období a 
druhú teraz v septembri. Naše 
pozvanie prijalo viacej senio-
rov, ktorí sa patrične vyzbro-
jili nielen dobre vysvietenými 
bicyklami, ale tiež reflexnými 
vestami a 8. 9. 2021 sa na par-
kovisku pred domom kultúry 
zaregistrovali na prvú večer-
nú cyklojazdu Palárikovom. 
Dodržali sme stanovenú trasu: 
Poštová ulica, Štefánikova, Re-

meselnícka, Dukelská, J. Pa-
lárika, P. J. Šafárika, Slnečná, 
Gazdovský most, Kukučínova, 
J. Matušku, Štefánikova, most, 
J. A. Komenského, Štefániko-
va, Krížna, Orechová / otočka 
po spodnej ceste Orechovej 
ulice/, Krížna, Štefánikova, T. 
Vansovej, Námestie Padlých 
hrdinov, Hlboká, Jánošíko-
vá, Slovenská, Hlavná ulica, s 
cieľom na Poštovej ulici pred 
domom kultúry. S ľahkosťou 
sme prekonali 9 kilometrov. 
V cieli obdržal každý účastník 
ďakovný list za aktívnu účasť 
na prvej večernej cyklojazde 
seniorov Palárikovom od or-
ganizátora a tiež sladkú odme-
nu od pani starostky, ktorá sa 
podujatia aktívne zúčastnila, 
za čo jej osobne ďakujeme. 

Ďakujeme tiež členom obec-
nej polície, ktorí sa starali po-

čas celej trasy o našu bezpeč-
nosť a tiež vedúcemu domu 
kultúry, ktorý nám pomohol 
pri organizácii podujatia.

Zo sedla bicykla sme pozoro-
vali a kriticky hodnotili kvali-
tu vozoviek miestnych komu-
nikácií aj regionálnej cesty, 
ale aj udržiavanie verejného 
priestranstva v jednotlivých 
uliciach. Navzájom sme sa 
zjednotili v myšlienke, že nám 
v našom katastri veľmi chýba-
jú cyklotrasy, aby sme mohli 
bezpečne bicyklovať. 

Pevne verím, že v budúcnosti 
sa k bicyklovaniu seniorov pri-
dajú aj mladšie ročníky našich 
obyvateľov, k čomu ich srdeč-
ne pozývame.

Alžbeta Jankulárová, 
predseda ZO JDS Palárikovo

Foto: Stanislav Jurík

Úvodná registrácia S úsmevom v cieli

Škoda, že sa skončilo leto
Keď je horúco, šomreme, keď prší, tak 

máme iné predstavy, ale keď končí leto, 
začíname smútiť za dlhými teplými dňa-
mi. Čakajú nás dni, ktoré sa budú skra-

covať a nastanú dlhé tmavé večery. Nuž, 
rozmýšľajme, ako ich efektívne využiť. 

V závere leta sme však s veľkými očaká-
vaniami išli za spoznávaním histórie, ale 

aj samotnej prírody Novohradu. 16. au-
gusta 2021 seniori, členovia JDS, s rados-
ťou nastupovali do autobusu, aby spoloč-
ne strávili jednodňový zájazd. Cieľovou 
stanicou bol Haličský zámok, ktorého 
počiatky siahajú do 12. storočia. Prvá pí-
somná zmienka je datovaná do roku 1386, 
kedy uhorská kráľovná Mária povolila 
šľachticovi Štefanovi Lossonczymu posta-
viť kamenný hrad. Neskôr nehnuteľnosť 
vlastnili Forgáčovci až do roku 1948. 

Zámok zažíval vlny dejinných zvratov 
v podobe povstaní, vojen a najrôznej-
ších rebélií, zvrat nastal v roku 1762, keď 
podľa projektov architekta Meyerhoffera 
začal mimoriadny rozvoj – rozsiahla re-
konštrukcia, ktorá, samozrejme, nebola 
posledná. 

 Pod vedením a za odborného výkladu 
sprievodcu sme si prezreli reprezentač-
né priestory, vstupnú halu, dvojkrídlové 
schodisko, kaplnku, ale aj slávnostnú sálu 
s bohatou freskovou výzdobou. K zámku Pred  múzeom v modrom kameni
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patrí francúzsky park s rozáriom, pek-
nými sochami a dobovým mobiliárom. 
Haličský zámok je zapísaný do zoznamu 
národných kultúrnych pamiatok Sloven-
skej republiky.

Od roku 2005 sa dostáva do rúk súk-
romného investora, ktorý začal písať za-
ujímavú kapitolu novodobých dejín. Po 
rozsiahlej a vydarenej rekonštrukcii sa 
celý komplex stáva magnetom pre domá-
cich aj zahraničných hostí. 

Po prehliadke a príjemnom spoločnom 
občerstvení sme skonštatovali, že zámocký 
hotel Galícia Nueva je pýchou Novohradu.

Ďalším zastavením bol hrad Modrý Ka-
meň, ktorého vznik je písomne doložený 
rokom 1285. Hrad vlastnili Balašovci, 
chvíľu aj Matúš Čák Trenčiansky. Vojno-
vé obdobia, protiturecké boje, protihabs-
burské boje a cisárske nájazdy sa podpí-
sali pod zhoršený stav objektu, napokon 
Rákocziho vojsko hrad podpálilo. Potom 
sa opätovne dostal do vlastníctva šľachtic-
kého rodu Balaša na takmer 600 rokov. V 
roku 1923 ho odkúpil československý štát.

V priestoroch sídlilo viacero ustano-
vizní. Od roku 2002 Slovenské národné 
múzeum – Múzeum bábkarských kul-
túr a hračiek. Rozdelení na dve skupiny, 
vzhľadom na covidové opatrenia, sme si 
prezreli jednotlivé exponáty, pričom sme 
si aktívne zaspomínali na vlastné hrač-
ky, ale aj na rôzne postavičky bábkového 
divadla, animovaného filmu či detských 
televíznych rozprávok. Bola to zaujímavá 
a príjemná „oddychovka“ v priestoroch 
hrubých hradných múrov. Na nádvorí 
hradu bolo 31 stupňov, ale ani to nás ne-
odradilo od malého občerstvenia a potom 
už na cestu späť.

História strednej Európy je veľmi zaují-
mavá, poznávaním histórie nášho Sloven-
ska nás zaväzuje k hrdosti na našich pred-
kov. Dáva nám ucelený obraz o živote a 
dianí, a to je veľmi dôležité, aby sme vedeli 
precítiť a možno aj porovnať so známymi 
artefaktami z ostatných častí sveta.

Ďakujeme samospráve našej obce, že 
prostredníctvom udelenej dotácie v roku 
2021 nám umožnila lepšie spoznávať jed-
notlivé časti nášho prekrásneho Slovenska.

Alžbeta Jankulárová, 
predseda ZO JDS Palárikovo

Foto: Stanislav Jurík

Interiér v haličskom kaštieli zdobia historicky 
hodnotné fresky

V októbri 2021 sa naša far-
nosť Palárikovo zapojila do 
15. ročníka celoslovenskej 
zbierky „BOJ PROTI HLA-
DU“, ktorú organizujú rehoľ-
né sestričky Vincentky z Nitry. 
Zbierka pomôže zmierniť chu-
dobu ľudí v krajinách: Haiti, 
Honduras, Albánsko, Rusko, 
Ukrajina a Slovensko. Za vy-
zbierané peniaze budú nakú-
pené potraviny a lieky, zabez-
pečená pitná voda a studne pre 
ľudí z Hondurasu a Haiti, časť 
pôjde na vzdelanie pre najchu-
dobnejšie deti z Haiti, pomoc 

bude zabezpečená aj osamelým matkám a rodinám na Slovensku, 
v Albánsku a Rusku. Ďakujeme všetkým darcom, ktorí zbierku 
podporili zakúpením medovníkového srdiečka za symbolické 1 
€. Ďakujeme aj tým, ktorí venovali materiál na výrobu a zaba-
lenie medovníkových srdiečok, tiež tým, ktorí chutné srdiečka 
upiekli, zabalili a ponúkali na predaj. Celý výťažok zbierky bol 

vložený na osobitný účet, ktorý bol zriadený na tento účel. Keďže 
celoslovenská zbierka trvá až do 30. apríla 2022, máte možnosť 
podporiť zbierku poslaním SMS správy v tvare: DMS VINCENT 
na číslo 877. Cena SMS je 2 €. 

K zbierke prispeli aj pozostalí príbuzní zomrelých v Hospi-
ci sv. Františka v Palárikove, zamestnanci nášho hospicu, ako 
i zamestnanci Úradu práce, sociálnych vecí a rodiny z Nových 
Zámkov, ktorí aj týmto činom preukázali sociálne cítenie s chu-
dobnými a núdznymi. 

Sestričky Vincentky z Nitry všetkým dobrodincom úprimne 
ďakujú. 

Alžbeta Kováčiková

Zbierka 
„BOJ PROTI HLADU“
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26. 8. 2021 sa podarilo do-
končiť prestavbu požiarnej 
striekačky PPS 12, ktorú sme 
tento rok kompletne presta-
vali, dostala nový podvozok a 
nový náter. Na rekonštrukciu 
bolo v obecnom rozpočte vy-
členených 1600 €. Pretože sme 
rekonštrukciu vo veľkej časti 
previedli svojpomocne, cel-
ková cena dosiahla len 900 €. 
Veľká vďaka parí všetkým ha-
sičom, ktorí sa na prácach vo 
svojom voľnom čase podieľali. 

Hasiči spolu odpracovali 120 dobrovoľníckych hodín.
29. 8. 2021 sa naši hasiči podieľali na organizovaní akcie Roz-

lúčka s letom. Pripravili ukážku techniky a predviedli zásah z 
hasičského vozidla. Deti si mohli ako vždy vyskúšať množstvo 
hasičského vybavenia a striekanie z džberových striekačiek. Ha-
siči na podujatí zabezpečili aj protipožiarnu asistenčnú hliadku.

30. 8. 2021 sme si pripomenuli výročie vypuknutia SNP polo-
žením venca k Pomníku padlých v II. svetovej vojne.

25. 9. 2021 veliteľ DHZO Palárikovo Roman Záležák vyhlásil 
previerkové cvičenie. Cvičenie viedol Milan Garaj a dobrovoľní 
hasiči si preskúšali prácu s hasičskými čerpadlami, boli odskú-
šané všetky agregáty a hasičské vybavenie. Skúška prebehla na 
našom rybníku Barina. Zároveň označili všetky hadice a náradie 
vlastnou značkou. Toto bolo nutné urobiť, pretože pri veľkom 

požiari na Čikoch sa náradie povymieňalo a postrácalo viace-
rým hasičským zborom. Nakoniec všetkých hasičov čakalo malé 
občerstvenie a chutný guláš.

6. 10. 2021 sa uskutočnilo prijatie najaktívnejších dobrovoľ-
ných hasičov z celého Slovenska u prezidentky Slovenskej repub-
liky Zuzany Čaputovej. Nitriansky kraj na prijatí zastupoval To-
máš Slivoň. Po oficiálnych príhovoroch prezidentky a prezidenta 
DPO Pavla Ceľucha nasledovalo spoločné fotenie a neformálne 
rozhovory, na ktorých sme požiadali o podporu dobrovoľníkov 
a vylepšenie postavenia hasičov po legislatívnej stránke. Pri tej-
to príležitosti bola pani prezidentke odovzdaná ako dar kniha o 
histórii hasičov v Palárikove. Po prijatí v prezidentskom paláci 
nasledovalo slávnostné odovzdanie  pamätných plakiet a prijatie 
u prezidenta Dobrovoľnej požiarnej ochrany SR. 

Tomáš Slivoň

ZO ŽIVOTA OBCE

• HASIČI •

Dňa 14. augusta 2021 sa konala vý-
ročná členská schôdza Základnej orga-
nizácie Slovenského zväzu záhradkárov 
v Palárikove. Vzhľadom k pandemickej 
situácii boli zabezpečené opatrenia v 
zmysle usmernení Regionálneho úradu 
verejného zdravotníctva. I z týchto dô-
vodov sa schôdza uskutočnila za krás-
neho letného počasia vonku pod prí-
streškom ihriska OTJ Palárikovo. Pred 
schôdzou členovia výboru uvarili pre 
členov guláš, ktorý bravúrne pripravila 
šéfkuchárka Lenka Šimková. 

Hlavnou témou schôdze bol plán 
práce v budúcom období, ktorého reali-
zácia bude veľmi závisieť od pandemic-
kej situácie. Keďže činnosť záhradkárov 

je z týchto dôvodov veľmi obmedzená, 
padlo rozhodnutie, že tohtoročné člen-
ské známky budú uhradené z finanč-
ných zdrojov organizácie.

Po schôdzi prítomným svojou hu-
dobnou produkciou spríjemnila hudob-
ná skupina Duo Fun. Občerstvenie v 
horúcom popoludní zabezpečil bufet v 
areáli ihriska OTJ Palárikovo. Predsed-
níčka zväzu Ľudmila Košíková priniesla 
na ochutnanie vynikajúce výrobky pe-
kárne Kvások z neďalekého Kaparáša, 
ktorá svoje špeciality pripravuje iba zo 
surovín vlastnej produkcie alebo od lo-
kálnych dodávateľov bez urýchľovačov 
a chémie, najmä podľa tradičných re-
ceptov našich starých mám. 

Vzhľadom k tomu, že covidové opat-
renia v septembri ešte umožňovali or-
ganizovať výstavy, nadviazali sme na 
dlhoročnú tradíciu a po minuloročnom 
nútenom prerušení výbor pod vede-
ním Ľudmily Košíkovej zorganizoval v 

Dome kultúry Palárikovo v dňoch 25. 
– 26. septembra 2021 výstavu zeleniny, 
ovocia a domácich výrobkov záhradká-Zo života

záhradkárov
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rov. I keď sa výstava v zmysle aktuálnych opatrení 
mohla uskutočniť iba v redukovanej forme, a teda 
svojím rozsahom nebola veľmi bohatá, napriek 
tomu sa naši záhradkári prezentovali pestova-
teľskými i aranžérskymi schopnosťami a potešili 
každého návštevníka výstavy.  

Veríme, že sa pandemická situácia konečne 
zlepší a na budúci rok naša organizácia nadviaže 
na svoju bohatú činnosť pred pandémiou. Vyjde-
me zo svojich záhrad a na odborných prednáš-
kach či výletoch sa spoločne budeme tešiť z toho, 
ako nám práca medzi kvietkami, ovocím a zele-
ninou pomáha prežiť každé nepriaznivé životné 
obdobie.

Ing. Jozef Huska

ZO ŽIVOTA OBCE

Dnes boli naši v kostole
ďakovať Bohu za úrodu.
Že to, čo máme na stole,

hrial slniečkom a dal mu vodu.

Teraz Ti, Bože, ďakujem
za úrodu, čo v lese rastie.
A čo tam dáva Tvoja zem

pre detskú radosť, detské šťastie.

Jahody, trnky, maliny,
oriešky, hríby… Z dávien času

tam deti chodia za nimi
a ako ovečky sa pasú.

Deti a vtáctvo nebeské.
Veď je to všetko z Tvojho rodu.

Aj veverička na lieske
bez slov sa modlí za úrodu.

A Ty počuješ každú tvár.
Tebe aj nemý prehovorí.
A ako dobrý hospodár

nasýtiš všetky Tvoje tvory.
(Milan Rúfus) 

Počas mesiaca september sa 
mnohé kostoly stávajú malý-
mi galériami prezentujúcimi 
tie najlepšie originály - dary 
našich záhrad požehnané od 
Stvoriteľa. Aj v našej farnosti 
sme druhú septembrovú nedeľu 
ďakovali za tohtoročnú úrodu. 
Náš farský kostol sa za niekoľko 
hodín premenil na záhradku a 
nechýbali ani zaváraniny, džem 
a med. Šikovné ruky našich 
ochotných a trpezlivých farní-
kov vysypali zo suchých plodov 
mozaikové obrazy s rôznymi 
biblickými motívmi. 

Pri pohľade na jabĺčka, hrušky, 
hrozno, papriku, zemiaky, para-
dajky, tekvice, lieskovce, mrk-
vu, petržlen a mnoho ďalších 
druhov zeleniny či ovocia sme 
si opäť uvedomili, že bez Božie-
ho požehnania by každá naša 
námaha bola márna. Sme len 
ľudia, ktorí majú svoje limity. 
Tým, že vyslovíme krátke a po-
korné „ďakujem“, prejavujeme 
svoju vďačnosť Nebeskému Ot-

covi, ktorý počas celého roka 
bdel nad obetavou prácou kaž-
dého hospodára. 

Prinesené dary a koláčiky, 
ktoré už tradične pripravili 
naše gazdinky, požehnal na 
nedeľnej svätej omši pán farár. 
Plody zeme sme počas nasle-
dujúceho týždňa venovali do 
Detského charitného domu sv. 
Lujzy v Nitre.

Poďakovanie za úrodu
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• Úcta našim rodákom •

V tohoročnom augustovom čísle Našich novín sa čitatelia 
mohli dozvedieť z článku Krátka otázka - stručná odpoveď, že 
náš rodák Ing. Imrich Szabó vydal ďalšiu 444 stranovú knihu 
pod názvom A Nagykárolyi gróf Károlyi család ezeréves története 
(Tisícročná história rodu grófov Károlyi de Nagykároly).

Kniha je logickým vyústením encyklopedických vedomostí 
Imricha Szabóa nielen o histórii rodu grófov Károlyiovcov, a s 
tým bezprostredne súvisiacich dejín rodnej obce, ale i znalosti 
života významných osobností či bežného obyvateľa Slovenského 
Medera – Palárikova. 

Obsahom i dizajnovo nádherné a obsiahle historické dielo 
vzniklo na základe požiadavky ďalších troch vetiev grófskeho 
rodu Károlyiovcov, ktorým sa mimoriadne zapáčila predchádza-
júca kniha, ktorá sa venuje predovšetkým histórii slovenskome-
derskej vetvy rodu Károlyiovcov. Hrdia sa ňou potomkovia žijúci 
na Novom Zélande, Austrálii, Amerike či po celej Európe. Len 
pre zaujímavosť – všetci Károlyiovci fakticky pochádzajú z býva-
lého Slovenského Medera a hlásia sa ku svojim koreňom. 

Keďže je v knihe doplnené množstvo historicky cenných infor-
mácií dotýkajúcich sa našej obce a života jej obyvateľov v mi-
nulosti i súčasnosti, je obrovskou škodou, že kniha na rozdiel 
od predchádzajúcich vydaní vyšla iba v maďarčine, pretože autor 
získal financie na jej vydanie iba vďaka záujmu a objednávke z 
Rumunska a z ďalších krajín sveta. Nehynúcu zásluhu na vzniku 
tohto skvostného literárneho diela má excelentná prekladateľka 
zo slovenčiny do maďarčiny pani Magdaléna Birkus z Tvrdošo-
viec, ktorá ochotne a s nadšením pomáha nášmu rodákovi pri 
prekladoch jeho diel. 

I keď sa v knihe iba okrajovo spomína aj história susednej dediny 
Vlčian, jej súčasný starosta Ing. János Restár si pokladal za česť, 
aby prezentácia knihy bola usporiadaná pod jeho patronátom.

Na prezentáciu knihy, ktorá sa konala v knižnici Spoločenského 
domu vo Vlčanoch v sobotu 18. septembra 2021, prijali pozvanie 
gróf József Károlyi, palárikovský farár vdp. ThLic. Marek Tokar-
czyk, pastor reformovanej cirkvi vo Vlčanoch Mgr. Pál Erdélyi, 
PhD., Prof. PhDr. Jozef Leikert, PhD., Litt. D. – predseda Zvä-
zu spisovateľov literatúry faktu na Slovensku, historička PhDr. 
Veronika Nováková, PhD., Ing. Zoltán Černák, konateľ firmy 
Poľno SME, s.r.o., príbuzní a priatelia Imra Szaba z Bratislavy, 
menovite: Ing. Ivan Ferenčák, riaditeľ firmy STRABAG BRVZ a 
jeho spolupracovníci Mgr. Rastislav Morvay, Mária Brisudová, 
Jaroslav Suja i ďalší vzácni hostia. 

Za hlaholu zvonov z neďalekého kostola reformovanej cirkvi a 
po vstupnom speve mužského speváckeho zboru z Tvrdošoviec, 
ktorého umeleckým vedúcim je náš rodák Imrich Szabó, sa ujal 
moderovania slávnosti starosta Vlčian. V príhovore okrem pre-
zentácie knihy vyzdvihol zásluhy predchodcov pána grófa Józse-
fa Károlyiho, ktorí podporili stavbu tamojších kostolov a škôl pre 
deti obyvateľov bývalého Farkašdu – Vlčian. Na znak vďaky a za 
zásluhy rodu Károlyiovcov sa obecné zastupiteľstvo vo Vlčanoch 
rozhodlo požiadať Ministerstvo školstva a športu SR o povole-

nie, aby ich základná škola niesla ich meno. 
Pán gróf József Károlyi, ktorý považuje Palárikovo za svoje ro-

disko, sa v príhovore poďakoval autorovi knihy a priateľovi Imri-
chovi Szabovi za obsiahlu a podrobne faktograficky spracovanú 
históriu jeho rodu, ktorá je zároveň výtvarne a graficky dokonalá.

Po slávnostnom odhalení knihy József Károlyi podpísal listinu 
o súhlase čestného názvu základnej školy vo Vlčanoch. 

Je mi nesmierne ľúto, že my, Palárikovčania, sme doteraz adek-
vátnym spôsobom neocenili zásluhy Károlyiovcov o rozvoj našej 
obce od začiatku osemnásteho do polovice dvadsiateho storočia 
(napr. mohli sme pri ostatnej zmene názvov ulíc jednu z ulíc po-
menovať ich menom). Aj to je možné, že väčšina našich obyva-
teľov ani nevie, za čo im máme byť vďační a doteraz vníma tento 
grófsky rod v kontexte socialistického výkladu dejín. Stačí si však 
urobiť vlastný úsudok na základe prečítania kníh Imricha Szabóa.

V súčasnosti by určite stálo za úvahu navrhnúť štátnemu pod-
niku Lesy SR, vlastníkovi majoritnej časti bývalého majetku Ká-
rolyiovcov, aby aspoň kaštieľ, historický park alebo háj – či bý-
valá bažantnica, niesli meno grófa Ľudovíta Károlyiho, svetovo 
uznávaného odborníka na chov poľovnej zveri, propagátora sta-
rostlivosti o prírodu a zakladateľa C.I.C. – Medzinárodnej rady 
pre poľovníctvo a ochranu zveri.

Vráťme sa však k prezentácii knihy.
Po príhovore grófa Károlyiho sa ujal slova vdp. pán farár To-

karczyk, ktorý si napriek tomu, že je v Palárikove veľmi krátko, 
naštudoval a vyzdvihol zásluhy Károlyiovcov o rozvoj cirkvi – 
stavbu kostola, fary, školy a zamestnanosti obyvateľstva obce a 
okolitých majerov. Zdôraznil, že si treba vážiť všetkých, ktorí v 
minulosti alebo i v súčasnosti svojimi vedomosťami, skúsenos-
ťami či materiálnym zabezpečením pozdvihli úroveň spoluob-
čanov. Zdôraznil, že máme byť hrdí na to, odkiaľ pochádzame, 
máme si zachovávať svoju jedinečnosť a obohacovať ňou ostatné 
národy Európy. Ekumenický a nadnárodný charakter slávnosti 
zvýraznil i tým, že požehnanie knihy za potlesku prítomných 
predniesol vo svojom rodnom jazyku – poľštine.

Dovolím si vyzdvihnúť a oceniť fakt, že pán farár v ten deň 
na záver sobotňajšej i nedeľných svätých omšiach v Palárikove 
informoval svojich farníkov o slávnostnej prezentácii knihy vo 
Vlčanoch a nabádal veriacich, aby sa tešili z úspechu nášho ro-
dáka Imricha Szabóa, lebo úspech jedného farníka je úspechom 
celého spoločenstva.

Bývalý starosta obce Tvrdošovce RNDr. Mihály Bara a súčas-
ný organizačný vedúci Tvrdošovského mužského spevokolu vo 
svojom príhovore vyzdvihol osobnosť autora knihy, lebo napriek 
tomu, že je z Palárikova, veľmi pomohol a naďalej pomáha pri 
šírení kultúry obce Tvrdošovce. Za päť rokov, čo účinkuje v muž-
skom spevokole, jeho pričinením spevokol získal množstvo naj-
vyšších ocenení na domácich súťažiach, ale aj v zahraničí. Zapája 
sa do aktivít uchovania tradícií, folklóru a za to si ho obyvatelia 
Tvrdošoviec veľmi vážia a už ho považujú za „svojho“. Vždy je 
ochotný načúvať názorom iných, dobromyseľne, neúnavne a 
nezištne pomáha ostatným pre dobro veci v záujme kolektívu. 
Jeho nevšedný talent ocenil aj v preklade poézie velikánov ma-
ďarskej poézie do slovenčiny, ktorý neraz vysoko prevyšuje vy-

József Károlyi pri prezentácii knihy

József Károlyi a Zoltán Černák - priatelia a čestní občania Palárikova
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povedaciu schopnosť básní a pocity pôvodných básnikov.
Historička PhDr. Veronika Nováková, PhD. oboznámila prí-

tomných s prínosom a prácou Károlyiovcov pri zveľaďovaní obce 
Vlčany. 

S dovolením prof. PhDr. Jozefa Leikerta, PhD., Litt.D. citujem 
časť jeho príhovoru z prezentácie knihy o Imrichovi Szabóovi: 

„Určite mi dáte za pravdu, že je mimoriadne húževnatý, doslo-
va svojou prácou až posadnutý. Do čoho sa zahryzne, nepustí to, 
kým myšlienku, nápad a realizáciu nedotiahne do konca. Doslova 
buldog. Milý, pozorný, láskavý. Nielen ako človek, ale aj ako ume-
lec – spevák, folklorista, spisovateľ. Pozoruhodné je na ňom, že vo 
svojej tvorbe, predovšetkým spisovateľskej, nevyšiel z rodného cho-
tára. A podľa plánov ani tak ľahko neodíde. Stále sa mu zdá, že ho 
celý nepochodil, neprebrázdil všetky medze, nezašiel za horizont 
šírošírej roviny.

Viem, že je dobrý človek, ktorý nikomu nič nezávidí. Každému 
dopraje, pomôže, urobí. Škoda, že tieto vlastnosti v dnešnom svete, 
ktorý je čoraz dravší, mnohým chýbajú. O to viac Imrich Szabó 
vyniká ako šľachtic – nie iba rodom, matrikou či iným zápisom.

Rád a často píše o šľachticoch a ich rodinách, hrabe sa v archívoch 
a stretáva sa s žijúcimi potomkami aristokracie. Pýta sa, zapisuje 
a potom v prítmí pracovnej lampy spracováva ich osudy. Nie je 
povrchným autorom, nezaujímajú ho lacné historky, ale presné dá-
tumy, fakty, udalosti, ktoré triedi, vyhodnocuje, literárne cizeluje. 
Napriek tomu, že nie je vyštudovaným historikom, archeológom 
ani archivárom, jeho výskumy a výsledky majú vedecký charakter.

Škoda, že neviem po maďarsky, aby som posúdil jeho preklady. 
Intuitívne však cítim, že sú dobré, presné a precízne, lebo viem, 
že Imrich Szabó nič polovičné z ruky nevypustí. Dovtedy sa trápi, 
morduje, kým dielo – pôvodné či prekladové – nedotiahne k doko-
nalosti. Je to tak, aj keď sa nájdu takí, ktorí mu závidia a občas ho 
ohovoria. Nakoniec, nič nové, šikovného a pracovitého odjakživa 
nie vždy všetci chvália.

Podstatnejšie je, aby sme si verili a boli presvedčení, že to, čo 
robíme, robíme dobre, poctivo, s maximálnym zanietením a pre-
svedčením. Imrich Szabó je o tom, čo momentálne robí, vždy by-
tostne presvedčený. Aj keď neraz váha, neverí si a pochybuje, či 
má pravdu a či svojím tvrdením niekomu neublíži, prípadne ne-
právom nevyzdvihne, nepridá či nezveličí. Pritom je úplne bežné, 
keď váhame, neveríme si, či inak pochybujeme. Nie sú to prejavy 
slabosti, neschopnosti, ale prejav našej serióznosti, korektnosti a 
zodpovednosti. 

Imrich Szabó je v každom prípade zodpovedný, poctivý a korekt-
ný. Hovoria o tom jeho literárne diela, ťažké váhou, ale i obsahom. 

Imrich Szabó Magdaléna Birkuš József Károlyi Jozef Leikert

Zoltán Černák konateľ Poľno SME s.r.o. pri srdečnom rozhovore s p. farárom 
Tokarczykom a bývalým starostom Palárikova Bernardom Rošteckým

Rovnako je to aj pri knihe „Tisícročná história rodu grófov Károlyi 
de Nagykároly“, ktorú dnes prezentujeme. Čo knihe zaželať? Určite 
pozorných a vnímavých čitateľov, aby ich Szabóove dielo inšpiro-
valo, povzbudzovalo a podnecovalo byť v tom, čo robíme, lepšími, 
precíznejšími a múdrejšími. Ale aj, aby sme mali zo života radosť 
a boli spokojní tak, ako sa zo života teší a má ho rád pán Imrich 
Szabó z Palárikova.

Tieto slová predsedu Zväzu spisovateľov literatúry faktu sú 
snáď dostatočné, aby sme si uctili nášho rodáka – Imricha Sza-
bóa za všetko, čo doteraz svojimi literárnymi dielami, aktivita-
mi pri zachovaní folklóru a pozitívne zviditeľňovanie našej obce 
urobil a pri príležitosti jeho blížiaceho sa životného jubilea sme 
ho vyhlásili za čestného obyvateľa obce Palárikovo. 

Mimochodom, náhodou som sa dozvedela, že začiatkom ok-
tóbra na Slovenských dňoch Svetovej výstavy poľovníctva a 
prírody 2021 ONE WITH NATURE v Budapešti z úst Semjéna 
Zsolta, jedného z najvyšších politických predstaviteľov Maďar-
ska, odzneli slová, ktorými oboznámil prítomných s osobou a 
dielom, citujem: „...spisovateľa poľovníckej literatúry na Sloven-
sku Ing. Imricha Szabóa...“. K tomu už naozaj nemám čo dodať... 

Ing. Alžbeta Husková

Výlet do Palárikova
V susedných Tvrdošovciach sa koncom augusta konali veľké 

oslavy. Tie sa v skutočnosti tiahnu už od začiatku roka 2021. 
Pred 800 rokmi totiž vráskavá ruka neznámeho mnícha po prvý-
krát napísala na predajnú listinu názov dnešnej obce.   

V sobotu popoludní, 28. augusta 2021, sa v centre obce Tvrdo-
šovce pred Obecným domom a na nádvorí amfiteátra odohrával 
pestrý život, lebo sa práve v našej obci uskutočnilo VII. stretnu-
tie speváckych súborov s názvom Rozmaring.  

V obciach Seňa, Bačka, Lipovník, Horné Saliby, Farná, Veľ-
ké Ludince a Zemné, s prevažujúcim obyvateľstvom maďarskej 
národnosti, pôsobí spevácky súbor s názvom Rozmaring. Toto 
tradičné stretnutie sa koná každé dva roky vždy v inej obci. Toh-
toročným hostiteľom súborov sa stala obec Tvrdošovce. 

Dvojhodinový galaprogram pozvaných folklórnych skupín sa 
v sobotu večer vydaril nad očakávanie. Tri folklórne skupiny z 
východného Slovenska v Tvrdošovciach zostali aj na druhý deň, 
lebo prišli z veľkej diaľky. Obec Seňa sa nachádza južne od Košíc, 
iba tri kilometre od maďarských hraníc, obec Bačka je od ukra-
jinských hraníc vzdialená iba čoby kameňom dohodil a Lipovník 
sa nachádza neďaleko hradu Krásna Hôrka.  

Oficiálnymi hostiteľmi folklórnych skupín s názvom Rozmaring 
boli členovia tvrdošovského speváckeho súboru s rovnakým ná-
zvom. Hosťom sa aj v nedeľu snažili pripraviť zaujímavý dopoludňaj-
ší program. Po raňajkách im predstavili pamätihodnosti Tvrdošo-
viec, potom sa autobusmi vybrali na výlet do susedného Palárikova. 

Členka tvrdošovského súboru Rozmaring pani Valéria Bíróczi 
ma požiadala, aby som hostí v Palárikove sprevádzala ja. Chceli 
sme im ukázať károlyiovský kaštieľ, anglický park, barokový kos-
tol i unikátnu drevenú vodárenskú vežu celoeurópskeho významu. 
Vedela, že som preložila prvé i druhé rozšírené vydanie knihy ta-
mojšieho spisovateľa a historika Ing. Imricha Szabóa s názvom Ti-
sícročná história rodu grófov Károlyi de Nagykároly do maďarčiny 
a dobre poznám históriu Károlyiovcov, kaštieľa, parku i históriu 
rímskokatolíckeho barokového Kostola sv. Jána Nepomuckého. 
Sprevádzať vzácnych hostí som sa podujala s radosťou.  

V nedeľu ráno krátko pred odchodom mi však oznámili, že 
odborný výklad o pamätihodnostiach Palárikova si budú chcieť 
členovia tanečných skupín vypočuť v slovenčine, lebo nevedia po 
maďarsky. Treba podotknúť, že tanečníci predvádzajúci maďar-
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ské tance zo Sene sú Slováci. Ale, ako sa správne hovorí, skvosty 
našej spoločnej kultúry nepoznajú hranice. Čo teraz? Ja som si 
výklad pripravila v maďarčine. Kolega Imro Szabó ma však ne-
nechal, ako sa hovorí, „v štichu“, lebo sa podujal našim hosťom 
robiť sprievodcu v slovenčine. Dva autobusy hostí nedočkavých 
po poznávaní kultúry južného Slovenska čakal náš narýchlo ob-
jednaný sprievodca pred honosným károlyiovským kaštieľom, 
kde hostí privítal v požadovanej slovenčine.

Ako naslovovzatý odborník na históriu Károlyiovcov nám v 
stručnosti rozpovedal najzaujímavejšie poznatky o kaštieli, an-
glickom parku či vodárenskej veži. Nebolo veľa času na dlhé reči, 
ale náš sprievodca to napriek tomu zvládol bravúrne. Odborný 
výklad vyšperkoval aj jemne pikantnými príbehmi, ktoré, ako sa 
dalo očakávať, obecenstvo s nadšením uvítalo. Povedal naprí-
klad krátku históriu tzv. „zabudnutého“ podstavca, pôvodne so 
sochou bohyne lovu Artemis z ónyxu a pozval nás na prehliad-
ku vodárenskej veže. Musím prezradiť, že prehliadku veže nám 
umožnil správca kaštieľa Mgr. Matúš Pacelt, ktorý napriek tomu, 
že bol na dovolenke, nášmu sprievodcovi nechal kľúč u kaštieľ-
skeho personálu. Slúži mu ku cti, že nadšení hostia za prehliad-
ku veže nemuseli zaplatiť obvyklé vstupné, začo pánovi Paceltovi 
patrí vďaka.

Po presune k vodárenskej veži sa nadšení návštevníci priam 

húfne nahrnuli do veže. Ešte šťastie, že veža je po rekonštrukcii 
na takéto návštevy pripravená.  

Po prehliadke veže sa celá skupina presunula ku kostolu, kde o 
niekoľko minút mala končiť svätá omša. Zostávajúce minúty náš 
sprievodca vyplnil krátkym prehľadom o histórii obce Paláriko-
vo. Ich zaslúženú pozornosť vzbudil unikátny erb Károlyiovcov, 
ktorý je umiestnený nad portálom kostola. Po skončení omše sa 
celá skupina presunula do kostola. 

 Speváci a tanečníci z východného Slovenska si posadali do 
prázdnych lavíc a s úžasom obdivovali okázalú barokovú výzdo-
bu kostola, oltár, krstiteľnicu, kazateľnicu, ako i celý interiér tejto 
krásnej stavby. Vypočuli si moju verziu histórie kostola v maďar-
čine, neskôr do výkladu vstúpil s doplnkami aj náš sprievodca, 
ktorý, ako ináč, tiež podporil už aj tak výbornú náladu návštev-
níkov vtipnými, ale zato veľavravnými poznámkami. 

Za tento kultúrny zážitok v neposlednej miere patrí vďaka pá-
novi kostolníkovi Jozefovi Hlozákovi, ktorý exkurziu umožnil na 
úkor osobného voľna a trpezlivo vyčkal, kým sa hostia nabažia 
barokovej krásy interiéru kostola z roku 1746. Pri našom odcho-
de sme mu za jeho ochotu poďakovali. Pán kostolník bol veľmi 
rád, že sa kostol páčil aj návštevníkom z takej diaľky, ktorí dovte-
dy ani nevedeli, kde sa Palárikovo nachádza. 

Keď sme vyšli na ostré slnečné svetlo, spozorovali sme, že na 
jednom zo stromov pri kostole sedí päť múdro sa tváriacich 
driemajúcich sov lesných. Pre návštevníkov z opačného konca 
republiky to bol nečakaný bonus. Náš sprievodca mi neskôr pre-
zradil, že to neboli sovy, ale odpočívajúce bosorky po náročnom 
sabate na krížnych cestách, ale to som mu neuverila a nepoveda-
la som to ani návštevníkom. 

Môžem skonštatovať, že výlet do Palárikova s takým šťastným 
koncom sa nad očakávanie vydaril. Po dobrom obede v Tvrdo-
šovciach návštevníci nasadli do svojich autobusov a plní krás-
nych dojmov sa vybrali na niekoľkohodinovú cestu domov. 

V mene speváckeho zboru Rozmaring z Tvrdošoviec, v mene 
spokojných návštevníkov z východného Slovenska a i v mene 
svojom touto cestou vyjadrujem vďaku  Ing. Imrichovi Szabóovi 
za nezabudnuteľný zážitok z Palárikova, z tejto krásnej malebnej 
obce na južnom Slovensku, lebo lepšieho sprievodcu sme si na-
ozaj nemohli priať.

Magdaléna Birkus
Tvrdošovce  
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Na cesto:
• 200 g práškový cukor
• 4 ks bielkov
Na krém budeme potrebovať:
• 250 g jemného tvarohu
• 1 lyžice práškového cukru
• 2 kelímky šľahačka 33%
• 2 bal. stužovač šľahačky

RECEPTY

» Mederská gazdinka varí «
Krémová mrkvová polievka s cuketou

- suroviny: 1 cibuľa, olivový olej, 500 g mrkva, 1 cuketa, voda/
vývar, soľ a korenie

- postup prípravy: na olivovom oleji opražíme nakrájanú cibuľ-
ku, osolíme, pridáme na kolieska nakrájanú mrkvu a chvíľu 
orestujeme. Zalejeme vodou (môžeme použiť aj zeleninový vý-
var) a necháme variť 10 minút. Pridáme na kocky nakrájanú 
cuketu a varíme, kým sú mrkva s cuketou mäkké. Nakoniec 
polievku rozmixujeme ponorný mixérom, dochutíme soľou a 
korením a podávame s chlebíkom.  

Pečená kačica 
s opekanými zemiakovými knedľami

- suroviny: 1 ks celá kačica, soľ, čierne mleté korenie, rasca, olej,
- suroviny na zemiakové knedle: 500 g uvarené zemiaky, 100 g 

hrubá múka, 100 g polohrubá múka, 1 ks vajce, soľ, 1 PL kuku-
ričný škrob, olej na potieranie,

- postup prípravy: kačicu umyjeme, osušíme a odstránime pre-
bytočné perie. Po-
riadne nasolíme a 
posypeme rascou. 
Časti kačice, kde je 
silnejší tuk, popre-
pichujeme, aby tuk 
počas pečenia mo-
hol vytekať. Kačicu 
potrieme trochou 
oleja, umiestnime 
do pekáča, podle-
jeme trochou vody, 

prikryjeme a pečieme pri nižšej teplote do polomäkka. Počas 
pečenia kačicu podlievame vlastnou šťavou. Potom kačicu od-
kryjeme a dopečieme dozlata.

Knedle: Uvarené zemiaky nastrúhame najemno, pridáme ostat-
né ingrediencie a vypracujeme cesto. Z cesta si pripravíme buď 
guľôčky alebo valčeky a varíme v osolenej vode asi 15–20 mi-
nút. Po uvarení knedle potrieme trochou oleja.

Francúzsky dezert Choux au Craquelin 

Craquelin – chrumkavá vrchná časť: 56 g masla izbovej teploty, 
67 g hnedého cukru, 62 g polohrubej alebo hrubej múky, 8 g 
nesladeného kakaa.  

Cesto: 125 g polohrubej múky (pre ešte lepší výsledok môže-
te zmiešať polohrubú a hladkú múku v pomere 1:1), 100 ml 
mlieka, 100 ml vody, 2 čajové lyžičky kryštálového cukru, 1/2 
čajovej lyžičky soli, 80 g masla, 4 vajíčka.

Krém: 480 g 35 % vychladenej šľahačkovej smotany, 60 g práško-
vého cukru, 1 čajová lyžička vanilkového extraktu.

Postup prípravy: V miske zmiešajte maslo a cukor na chrumka-
vú vrchnú vrstvu. Použite drevenú varešku, aby sa vám maslo 
dobre roztieralo. Pridajte múku a dobre premiešajte. Potom 
zmes rozdeľte na dve polovice a k jednej primiešajte lyžičku 
kakaa. Hmotu vložte medzi dve vrstvy celofánu alebo papie-
ra na pečenie a vyvaľkajte na hrúbku 2-3 milimetre. Potom ju 
vložte do chladničky na 1 – 2 hodiny, alebo do mrazničky na 
30-45 minút. Medzičasom si pripravte cesto. Múku preosejte. 
V hrnci priveďte mlieko s vodou, cukrom, soľou a maslom do 
varu. Potom mliečnu zmes odstavte zo sporáka a primiešajte 
k nej múku. Vráťte cesto na sporák a varte ho 1 – 2 minúty 
za stáleho miešania. Odparí sa z neho voda. Keď sa odlepí od 
okrajov hrnca, je hotové. Ak sa trošku cesta pripáli na dne hrn-
ca, nerobte si starosti, je to prirodzené. Potom cesto preložte do 
misky a nechajte vychladnúť. Po vychladnutí k nemu po jed-
nom primiešajte vajíčka pomocou varešky alebo mixéra. Ho-
tovým cestom naplňte cukrárske vrecko s okrúhlym otvorom 
s priemerom 1 cm. Na plechu vystlanom papierom na pečenie 
vytvorte malé buchtičky s priemerom 3 centimetre.

Vrchnú chrumkavú hmotu vyberte z chladničky alebo mraznič-
ky. Vykrojte z nej kolieska s priemerom 3 centimetre. Poukla-
dajte ich na buchtičky cesta a jemne pritlačte. Koláčiky pečte 
25 – 30 minút pri teplote 180°C, kým nezhnednú a trochu ne-
narastú. Hotové koláčiky preložte na mriežku, kde vychladnú. 
Každý prepichnite špáradlom, aby z neho unikla para. 

Pripravte krém. Najskôr vyšľahajte smotanu na šľahačku. Pri-
dajte cukor a vanilkový extrakt. Jemne šľahačku premiešajte. 
Pomocou cukrárskeho vrecka s malým otvorom zospodu na-
striekajte do koláčikov krém. Pred podávaním vložte koláčiky 
do chladničky. Dobrú chuť!

Múčniky p. Sedláčka 

Svieže „KAPITÁNSKE REZY“ 
Na prípravu tohto receptu budeme potrebovať tieto ingrediencie:

• Práškový cukor podľa chuti
• Marhule z konzervy a marhuľový džem.

Takto budeme v recepte postupovať:
1. Najprv si vymiešame žĺtky s cukrom do peny, 

počas miešania pridáme olej a mlieko. Nakoniec 
rúk zamiešame múku a tuhý sneh z bielkov.

2. Cesto následne vylejeme na vymastený a múkou 
vysypaný klasický veľký plech a upečieme pri 
180 stupňoch.

3. Upečenú piškótu pokvapkáme šťavou z marhúľ, 
natrieme marhuľovým džemom a naukladáme 
menšie kúsky narezané, odkvapkané marhule.

4. Vyšľaháme si dobre vychladenú smotanu. 
Do šľahačky vmiešame tvaroh, ktorý sme si 
zmiešali s cukrom.

5. Časť šľahačky môžete použiť na zdobenie
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ŠURIANSKA DESIATKA ÚSPEŠNÁ PRE NAŠICH ATLÉTOV
Za krásneho slnečného počasia sa dňa 

16.10.2021 uskutočnil 9. ročník tradičného behu 
mestom Šurany s názvom Šurianska desiatka. 
Žiaci a žiačky z našej školy a zároveň futbaloví 
zverenci p. učiteľky a trénerky Mirky Tóthovej z  
tímu U11 sa na tomto preteku úspešne zúčastnili.

Všetci sme sa snažili bojovať z plných síl a 
traja z nás získali vo svojej vekovej kategórii 
zaslúžené zlaté medaily Karla Pálešová, Ka-
rol Markusek ml., Tomáš Hagara, ďalší dvaja 
strieborné medaily: Lukáš Vančo, Kamil Páleš. 
Ostatní aj bez umiestnenia na stupni víťazov 
podali vynikajúce výkony.

Menovite sa zúčastnili: K. Markusek, K. Pá-
leš, T. Hagara, A. Jurík, B. Vörös, K. Pálešová, V. 
Tantošová, K. Markusek, L. Vančo, J. Otruba, R. 
Rusnák.

A ako naši športovci hovoria: „Sme radi, že sme 
sa mohli tohto preteku zúčastniť a podať výkony, 
aké sme podali.“

Kajka Pálešová
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Začal sa nový školský rok. Privítali sme medzi nami v ŠKD Ši-
kovníci prváčikov. V našom klube sa vždy vytvárajú pekné pria-
teľské vzťahy, takže prváčikovia medzi nás veľmi rýchlo zapadli. 

Náš klub nie je len pokračovaním školského vzdelávania, ale 
svojou prácou a nápadmi spríjemňujem deťom pobyt v klube. 
Nechcem, aby náš klub bol iba „miestom pre odloženie detí“. 
Preto sa snažím vytvoriť pre deti príjemný priestor pre oddych a 
relaxáciu, vymýšľať aktivity ako vhodnú prípravu na vyučovanie. 
Pripravujem činnosti, ktoré ich zaujímajú, podporujú ich kreati-
vitu. Školský rok sme začali uvítacou párty, nasledovala narode-
ninová. Obe  si deti náramne užili.

Mám ohromnú radosť, že sme skvelá partia úžasných človieči-
kov. Čas strávený v ŠKD je využitý na maximum a je pre deti ak-
tívnym oddychom. Verím, že nás čaká krásny, úžasný a usmiaty 
školský rok. Veľké dobrodružstvo začalo!

Jarmila Žirková

ZO ŽIVOTA ŠKOLY

Stolnotenisový turnaj
Žiaci našej základnej školy sa zúčastnili 1.10.2021 na turnaji 

školskej stolnotenisovej ligy pod vedením pani učiteľky PaedDr. 
Miroslavy Tóthovej. Reprezentovali nás dvaja žiaci z ôsmeho 
ročníka: Patrik Sucháň a Samuel Ďurica a dvaja žiaci deviateho 
ročníka: Jakub Zálešák a Adam Jančár.

PaedDr. Miroslava Tóthová

POĎAKOVANIE 
Deň za dňom sa míňa a roky rýchlo 

plynú… Až raz nastane tá chvíľa, keď 
spomalíme krok a zastavíme práce 
tok. Po dlhých rokoch náročnej, no 
krásnej práce s deťmi prišiel čas zaslú-
ženého odpočinku, čas na nesplnené 
sny a smelé plány pre našu dlhoročnú 
kolegyňu, skvelú pani učiteľku v ma-
terskej škole Helenku Markuskovú. 
Pri tejto príležitosti  jej chceme po-
ďakovať za jej svedomitú prácu, lásku, 
ktorú rozdávala deťom, za jej obeta-
vosť, láskavosť a pochopenie. 

Želáme jej veľa zdravia, šťastia, spo-
kojnosti v rodine a splnenie tajných 

snov a želaní ukrytých v srdiečku. Veríme, že na nezabudnuteľné 
roky, ktoré prežila v materskej škole, na krásnu a dôležitú prácu 
učiteľky bude vždy spomínať s radosťou a s úsmevom  na tvári.

ŠKD ŠIKOVNÍCI
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Dňa 24.10.2021 sa konal Majstrovský 
turnaj U9 ktorého organizátorom bolo 
OZ OTJ Palarikovo. Naši najmenší ba-
žanti odohrali tri zápasy. V prvom  zá-
pase sa postavili bažanti  súperovi z TJ 
Družstevník Komoča a vyhrali 4:0. Strel-
com 4 gólov bol Kamil Páleš. Následne 
v druhom zápase viedli neľahký boj s 
družstvom SSC Fenix Nove Zámky B, 
ktorý nakoniec aj bažanti prehrali 1:6 ale 
pre jeden strelený gól sa zaslúžil  Kamil 
Markusek. V poslednom zápase slnečnej 
nedele, sme nastúpili do zápasu s FK So-
kol Pozba ktorý pre nás skončil priaznivo 
5:0. Strelcom gólov v počte dva bola Ta-
mara Tvorikova, jeden gól strelil Kamil 
Páleš, taktiež aj Marek Tomšík a Kamil 
Markusek. Za jesennú časť sezóny sme 
odohrali 12 zápasov z toho sme 9 vyhrali 
a 3 prehrali. Pre našu najmladšiu kategó-
riu U9 sa majstrovská futbalová jeseň 
konči. Všetci už netrpezlivo čakáme na 
jarné zápolenia. 

Trénerka Monika Sunegová 

Majstrovský turnaj U9
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Dospelí      VI. Liga      MEVA ObFZ NZ
4. kolo 22.8. Komoča - Palárikovo 2:2 (1:1)

g.: Gyurács, Guzmický
5. kolo 29.8. Palárikovo - Jatov 2:0 (0:0) 

g.: Hausleitner, Guzmický
6. kolo 5.9. Nána - Palárikovo 2:1 (1:1) 
g.:Gyurács
7. kolo 12.9. Palárikovo - Černík 1:3 (1:2) 
g.: Hausleitner
8. kolo 19.9. Trávnica - Palárikovo 2:0 (2:0)
9. kolo 26.9. Palárikovo - Semerovo 0:2 (0:1)
10. kolo 3. 10.  Rastislavice - Palárikovo 1:0 (0:0)
11. kolo 10.10. Palárikovo - Hul 3:2 (2:0) 
g.: Šimko, Hausleitner, Kecskés
12. kolo 17.10. Maňa - Palárikovo 0:0
13. kolo 23.10.  Palárikovo – Čechy

Dorast      VI. Liga      D U19      ObFZ NZ
1. kolo 21.8. Bíňa - Palárikovo 9:2 (4:1)

g.: Šebök, Beňo

2. kolo 28.8. SDM Dominik NZ - Palárikovo 1.10 (1:8)
g.: Beňo 7, Šebök, Ameti, Vybíral

3. kolo 4.9. Palárikovo - Rastislavice 6:2 (3:0)
g.: Beňo 4, Keresztes, Vybíral

4. kolo 11.9. Hul - Palárikovo3:2 (2:1) g.: Beňo 2

5. kolo 6.11. Palárikovo – Salka /dohrávka/

6. kolo 25.9. Černík - Palárikovo 1:8 (0:3)
g.: Beňo 4, Haulík 2, Šebök 2

7. kolo 2.10. Palárikovo - Dolný Ohaj 1: 3 (1:1)
g.: Beňo

8. kolo 9.10. Palárikovo - Bíňa 2:2 (2:1)
g.: Beňo, Šebök

Starší žiaci     IV. liga     SŽ U15     ObFZ NZ
1. kolo 2.9. Palárikovo - Veľký Kýr 9:0 (7:0)

g.: K. Stojka 6, Ďurica 2, Jurík

2. kolo 30.8. Palárikovo - Rastislavice  3:10 (1:5)
g.: K. Stojka 2, Benc

3. kolo 8.9. Komjatice - Palárikovo 6:8 (3:3)
g.: K. Stojka 5, Ameti 2, A. Klučka

4. kolo 11.9. Palárikovo - SDM Dominik NZ 3:3 (2:2)
g.: K. Stojka 2, Ameti

5. kolo 18.9. Tvrdošovce - Palárikovo 7:0 (0:0)

6. kolo 25.9. Veľký Kýr - Palárikovo 5:1 (3:0)
g.: Jurík

7. kolo 3.10. Rastislavice - Palárikovo 2:4 (1:1)
g.: K. Stojka 3 Nguyen Duy

8. kolo 9.10. Palárikovo - Komjatice  4:5 (3:4)
g.: Ameti, Benc, A. Klučka, Horváth

9. kolo 17.10. SDM Dominik NZ - Palárikovo 11:0 (5:0)

10. kolo 23.10. Palárikovo - Tvrdošovce 

1 TJ Družstevník Trávnica 13 12 0 1 34:14 36 14
2 1. FC Černík 13 8 4 1 38:12 28 2
3 TJ Družstevník Komoča 13 8 3 2 36:17 27 5
4 TJ pri OÚ Nána 13 8 1 4 33:18 25 3
5 ŠK Vlkas 13 6 3 4 24:20 21 6

6 TJ Družstevník 
Michal nad Žitavou 13 5 4 4 23:22 19 1

7 FC SEMEROVO 13 5 3 5 26:26 18 13
8 OTJ Palárikovo 13 5 2 6 16:16 17 7
9 FK Slovan Rastislavice 13 4 1 8 21:31 13 12

10 OFK Hul 13 3 4 6 18:29 13 11

11 Obecný futbalový klub 
OFK Maňa 13 3 2 8 11:23 11 10

12 TJ Lokomotíva 
Úľany nad Žitavou 13 3 2 8 12:33 11 8

13 OFK Jatov 13 3 1 9 15:35 10 4
14 FK Čechy 13 2 2 9 12:23 8 9

9. kolo 16.10. Palárikovo - SDM Dominik NZ 12:0 (5:0)
g.: Vybíral 5, Beňo 4, Ameti, Remenár, Šebök

10. kolo 23.10. Rastislavice – Palárikovo

11. kolo 30.10. Palárikovo - Hul

1 OŠK Dolný Ohaj 9 8 0 1 47:7 24 6
2 OFK Hul 9 7 1 1 41:11 22 2
3 TJ Salka 8 6 1 1 34:9 19 8
4 FC Bíňa 10 5 1 4 65:34 16 5
5 OTJ Palárikovo 9 5 1 3 50:22 16 4
6 1. FC Černík 9 2 0 7 23:47 6 7
7 FK Slovan Rastislavice 9 1 0 8 13:68 3 3
8 SDM Dominik N. Zámky B 9 0 0 9 12:87 0 1

1 ŠK Tvrdošovce 10 9 1 0 46:5 28 2
2 SDM Dominik N. Zámky 10 7 2 1 49:18 23 3
3 FC Komjatice 9 4 0 5 34:28 12 4
4 OTJ Palárikovo 10 3 1 6 33:51 10 6
5 FK Slovan Rastislavice 10 2 1 7 27:50 7 5
6 FC Veľký Kýr 9 1 1 7 13:50 4 1

Prípravka      III. liga      P U11
Liga prípraviek K. Salátu U11 ObFZ NZ

2. kolo 28. 8. Palárikovo - FC Union NZ 2:10 (2:3)
g.: Otruba 2

3. kolo 4.9. Bánov - Palárikovo 4: 3 (3:3)
g.: Vančo 2, Otruba

4. kolo 9.9. Palárikovo - FKM NZ “B” 2:5 (1:3)
g.: Vančo 2

ŠPORT
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Prípravka      III. Liga      P U09
Liga prípraviek B. Száraza U 09 ObFZ NZ

1. turnaj 5.9. Dvory n/Žit - Palárikovo 1:7 (0:4) g.: Páleš 4, Markusek 2, Hrubá
  FC Union NZ - Palárikovo 1:6 (1:3) g.: Markusek 2, Páleš, Tvoríková, Tomšík Hrubá
  Palárikovo - Bánov 4:2 (2:1) g.: Páleš 2, Tvoríková, Tomšík

2. turnaj 15.9. Pozba - Palárikovo 0:8 (0:3) g.: Tomšík 3, Páleš 2, Markusek, Cvik, Hrubá
  Palárikovo - Komoča 5:0 (2:0) g.: Páleš 2, Markusek 2, Husková
  FKM NZ “B” - Palárikovo 3:1 (1:0) g.: Markusek

3. turnaj 25.9. Palárikovo - SSC Fénix NZ “B” 1:4 (0:3) g.: Markusek 
  FK Čechy - Palárikovo  0:8 (0:5) g.: Páleš 5, Markusek 2, Tvoríková
  Palárikovo - Dvory n/Žit. 7:1 (3:0) g.: Páleš 5, Tvoríková, Tomšík

4. Turnaj sa uskutoční 24. 10. v Palárikove

1. kolo   Jasová – Palárikovo 12:6 Voderadský 2, 
Tomšík 1,5, Mančík 1,5, Kleman 1

2. kolo   Palárikovo – Strekov 1:17 Mančík 1

3. kolo   Mužla – Palárikovo 17:1 Mančík 1

4. kolo   Dvory n/Žitavou – Palárikovo  14:4 Voderadský 1,5, 
Hlavačka 1,5, Šimo – Svrček 1

Stolný tenis VI. liga 5. kolo 18.9. Dvory n/Žit. - Palárikovo 3:1 (1:0)
g.: Otruba

6. kolo 29.9. Palárikovo - SDM Dominik NZ 7:5 (4:3)
g.: Vančo 4, Otruba 3

7. kolo 2.10. Mužla - Palárikovo 2:1 (2:1)
g.: vlastný

8. kolo voľno 

9.kolo 17.10. FC Union NZ - Palárikovo 20:0 (12:0)

10.kolo 23.10. Palárikovo – Bánov 

11.kolo 31.10. FKM NZ „B“ - Palárikovo 

ŠPORT

1 OŠK Mojzesovo 9 9 0 0 171:1 27 5
2 FC Komjatice 9 7 1 1 68:24 22 4
3 FC Veľký Kýr 8 5 1 2 34:32 16 7
4 ŠK Šurany 8 4 0 4 36:29 12 6
5 ŠK Tvrdošovce 9 3 0 6 26:95 9 2
6 FK Slovan Rastislavice 8 1 0 7 8:52 3 3
7 OFK Jatov 9 0 0 9 11:121 0 1
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